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Spoločenská 
kronika
11. 12. 2023 – 10. 12. 2024

Narodili sa
Tomáš Gvora č. d. 169
Timotej Mateáš č. d. 223

Prihlásení k trvalému 
pobytu
Richard Pánik č. d. 111
Martin Pánik
Daniela Noseková č. d. 111
Slavomír Pánik
PaedDr. Albína Pániková
Peter Pintér č. d. 199
Tamara Dulačková č. d. 236
Laura Dulačková
Terézia Dulačková

Odhlásení z trvalého 
pobytu
Adriana Oršuliaková
Daniela Vavrečanová
Marek Pšitek č. d. 174
Monika Pšiteková
Beáta Papáková č. d. 121
Andrej Zrnčík č. d. 75
Francesco Alojz Cubeddu 
č. d. 156
Michaela Horňáková 

Opustili nás
Milan Gígel
Andrej Zrnčík
Jozef Urban
Dana Chomová

Manželstvo uzatvorili
Beáta Juričáková
a Jakub Papák
Monika Kudlová
a Jaroslav Madleňák

Pokračovanie na s.2

25.12. Vianočné jasličkové vystúpenie detí (v kostole sv. Michala archanjela).
31.12. Silvestrovský batôžkový večer (v sále kult domu, zodp. Ján Čupaj ml. 0940 584578).
05.01. Vianočný turnaj v stolnom tenise (v sále kult. domu).
06.01. Šachový turnaj a turnaj v dáme (v zasadačke kult. domu).
18.01. Lyžiarsky prechod dubovským chotárom.
01.02. Spoločenský ples v sále kult. domu ( zodp. František Straka 0918 571802).
01.03. Karneval, Maškarný ples (v sále kultúrneho domu).

Pozvánka na akcie plánované počas Vianočného 
a Novoročného obdobia

tie tri želania sprevádzali počas 
nasledujúceho roka.

Pridajme k tomu ešte viac 
úcty jeden k druhému, viac poro-
zumenia ,menej hnevu a závisti. 
Nuž ak takéto darčeky a vlast-
nosti nám Ježiško prinesie do 
našich sŕdc, a do nášho myslenia, 
nemali by sme sa obávať prežiť 
nový rok 2025.

 Prajem Vám v mojom mene 
ale aj v mene poslancov obecné-
ho zastupiteľstva pokojné sviatky 
plné radosti a porozumenia.

Mgr. Ladislav Tomáň
starosta obce ¢

chvíle totiž už nemusia nabudú-
ce byť. Preto sa naozaj zastavme 
na chvíľku, porozmýšľajme, po-
rozprávajme sa spolu a spríjem-
nime si tie chvíľky úsmevom a 
dobrou náladou. S úsmevom to 
ide vždy o čosi ľahšie. A čo by 
sme si mali želať pre seba a pre 
svojich blízkych? Určite si vzá-
jomne zaželajme najmä zdravie, 
šťastie a lásku. Tieto atribúty sa 
síce nedajú zhmotniť do škatule 
s krásnou mašľou, ale môžeme 
si ich spoločne popriať, aby nás 

Posledný decembrový týždeň je 
v znamení najkrajších sviatkov v 
roku. Možno z hľadiska cirkev-
ného nie sú najväčšími, pretože 
tými sú veľkonočné sviatky, keď 
Kristus z mŕtvych vstal, ale pre 
viacerých z nás sú Vianoce a na-
rodenie malého Ježiška tými na-
ozaj najkrajšími.

Keď prichádzajú Vianoce, 
ľudia začínajú zháňať vianočné 
darčeky, v mestách a obchodoch 
sú zápchy, väčšinu z nás tlačí 
nejaký termín, ktorý musíme do 
konca roka stihnúť. Všetci sa 
niekam ponáhľame a nestíhame, 
v rukách držíme mobily, ktoré 
neustále vyzváňajú. A tak ok-
rem sviatkov pokoja prichádza 
obdobie stresov a zhonu kedy 
ľudia reagujú negatívnejšie ako 
inokedy. Chceme totiž potešiť 
najbližších a priateľov vhodným 
darčekom. A preto sa naháňame 
aby sme niečo zaobstarali. Ne-
zabúdajme však na chvíle, ktoré 
budeme spoločne tráviť počas 
tohto slávnostného obdobia. Tie 
chvíle nenahradia žiadne dary a 
cennosti Darčeky budú možno 
vždy, no my už tu byť nemusí-
me, preto si užime sviatky kým 
sme zdraví a to najmä v našich 
rodinách a s príbuznými. Takéto 

Opäť prišli Vianoce
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Tatiana Mensárová
a Miloslav Polák
Denisa Strežová
a Jozef Kupčulák 

JUBILANTI
01. 01. 2025 – 31. 12. 2025

90 rokov
Mária Jelenčíková
Mária Zajacová

85 rokov
Mária Hyžová 

80 rokov
Mária Brtošová
Helena Laurinčíková

75 rokov
Ing. Viliam Janík
Anna Laurinčíková  
Ing. Jozef Hmirek
Zita Lukačiková
Mária Jarinová
Mária Kučerová
Eva Dulačková 

70 rokov
František Gondek č. d. 174
Antónia Jedináková
Ľudovít Hmirek
Anna Šuttová
Anna Miháľová č. d. 13
Anna Oršuliaková č. d. 146
Anna Hmireková 

65 rokov 
Jozef Karetka
Ferdinand Bieľ
Ing.Anna Kudlová
Ladislav Šnapko
Dušan Palko
Monika Šnapková
Štefan Ondriga

60 rokov
Mgr. Pavol Havrila
Mgr. Dana Havrilová
Eva Šnapková č.d. 35
Ján Čupaj
Bc. Janka Murinová 

55 rokov
Jana Maxoňová
PaedDr. Ľudmila Kytková 
Mgr. František Dudiak
Anna Tannenberger č.d.108
Mária Strežová č. d. 49
Daniela Tománková
Ján Majdiš
Renáta Zrnčíková

50 rokov
Monika Miškovičová

Vážení občania.
v priebehu celého roka 2024 
sme v obci realizovali celý rad 
činnosti. V tomto prehľade je 
uvedená podstatná časť z nich, aj 
keď nie celkom všetko. Podieľal 
sa na tom obecný úrad, poslanci 
ale aj mnohí naši občania.

1. Okrem odhŕňania snehu robili 
sa inštalácie a potom demon-
táže vianočného stromčeka pri 
kostole a tiež sa zakladalo a ne-
skôr snímalo vianočné osvetle-
nie po stĺpoch v dedine.

2. Vyzametali sa po zime niekto-
ré cesty od posypového štrku 
a traktorom sa kôpky poodvá-
žali.

3. Na futbalových šatniach sa 
opravovali a lepili poškodené 
dlaždice na terase.

4. Pripravil sa nový (z dotácie 
obdržaný) šípový pluh na od-
hŕňanie snehu.

5. Obecný úrad sa počas roka 
podieľal na organizovaní 
obecných akcií (Mikuláš, tur-
naj v šachu a v dáme, Deň ma-
tiek, Deň detí, Deň obce, úcta 
k starším, turnaj v pingpongu, 
lyžiarsky prechod, maškarný 
ples, spoločenský ples, stava-
nie mája).

6. Vykonávala sa administratív-
na činnosť súvisiaca s dvomi 
kolami volieb prezidenta re-
publiky a eurovoľbami.

7. Obec zakúpila 2 nádoby na 
psie exkrementy (výkaly) aj 
s vreckami, ktoré obecný úrad 
dáva zadarmo tým občanom, 
ktorí platia poplatok za psa, ná-
doby na psie exkrementy boli 
umiestnené pri futbalovom ih-
risku a v parku pri kostole.

8. V Materskej škole sa dorobil 
v spodnej triede kuchynský 
drez na využitie pre Komunit-
né centrum, je tam nainštalo-
vaný podružný plynomer na 
meranie spotreby plynu po-
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trebný k ročnému vyúčtova-
niu odberu plynu za kúrenie.

9. Bola prevedená oprava ná-
radia, preliezok a hojdačiek 
v záhrade MŠ.

10. Robili sa prípravy rôznych 
projektov.

11. Vystriekali sa plesnivé steny 
za javiskom aj v kino kabín-
kach.

12. Vymenila sa poškodená kry-
tina a zhnitý drevený krov čo 
spôsobovalo zatekanie stre-
chy- na rohu kult. domu a nad 
vchodom do kult. domu, vy-
menili sa aj niektoré nahnité 
dosky na fasáde KD, vymeni-
li sa tam deravé rine – zvody.

13. Rekonštruovala sa kuchyňa 
a vedľajšia skladová miest-
nosť, rozšírili sa priestory 
kuchyne vybúraním priečky, 
nainštalovaná bola nová elek-
trika, položená nová dlažba, 
nový obklad, kazetový strop, 
ovakovanie, omaľovanie, vy-
murovanie priečky pre nový 
sklad pri núdzovom výcho-
de, výmena dvoch gamatiek, 
výmena štyroch dverí, zrušilo 
sa drevené závetrie so sklene-
nými dverami v chodbe kult. 
domu a zrušil sa drevený pult 
oproti šenku čím sa zväčšil 
vestibul.

14. Doplňovali resp. prefázovali 
sa sa niektoré svetelné body 
verejného osvetlenia.

15. Obecný úrad a MŠ spolupra-
covali s Komunitným centrom 
pri rôznych akciách (zber 
šatstva, fašiangové pečenie 
šišiek, premietanie videofil-
mov, projekt technický kútik)

16. Dokončila sa optická sieť po 
dedine.

17. Kvôli možnému upchatiu ús-
tia potoka sa prečistili brehy 
potoka od nánosov.

18. Z plošiny sa čistili rine na 
obecnej bytovke.

19. Bol dorobený kuchynský drez 
do nového altánku na futbalo-
vom ihrisku.

20. Naviezol sa štrk do farského 
humna na podložie pod dve 
nové plechové montované 
garáže a doviezli sa tam do 
rigolu k vstupu do humna dve 
zvodidlá.

21. Priestory (terén) za Zberným 
dvorom sa mechanizmami 
sčasti poupravovali, splaníro-
vali.

22. Ku chrastiam pri brehu rieky 
pod Babou dierou sa osadila 
zakúpená nová latrína.

23. Mechanizmami sa urobili 
v ceste v ulici Priehrada vý-
kopy zanesených rúr, ktoré 
zadržiavali vodu, osadila sa 
tam nová skruž – šachtička 
a mreža.

24. Opravila sa drevená tabula 
– nástenka na autobusovej za-
stávke a reklamný pútač pred 
obcou.

25. Robili sa práce (výkopy, be-
tonáž) k výstavbe prístrešku 
v záhrade MŠ a zhotovil sa 
nový prístrešok

26. Vytiahol sa plný septik (cca 
12 m3) na futbalovom ihris-
ku.

27. Do kuchyne sa zakúpili a na-
inštalovali nové dve varné 
pece na elektro plyn, nová 
umývačka s prídavným ne-
rezovým stolom, nový nere-
zový dvoj drez, nová veľká 
vstavaná skriňová zostava, 
skriňa pre novú vstavanú rúru 
s mikrovlnkou, nová kuchyn-

ská linka, nové gamatky.
28. Z oplotenia sa prerobila brá-

nička na závesy do záhrady 
MŠ, prístup bude zdola ku 

Dokončenie na s.� Dokončenie na s. �

Niektoré činnosti, realizované v obci v roku 2024

Nové vybavenie - sporáky v kuchyni kultúrneho domu
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Bc. Andrea Laurinčíková
Dana Kajanová
Jozef Brtoš
Mgr. Róbert Holub
Michal Jedinák

45 rokov
Mgr. Ľudovít Holub
Daniel Chorvát č. d. 92
Mária Uschald č. d. 123
Andrea Kendralová
Ing.Zuzana Majdišová
Mgr. Marta Karetková
Jana Chorvát č. d. 92
Daniela Noseková č. d. 111 

Prajeme
všetkým 
novým

občanom,
mladomanželom
a jubilantom,

aby sa im
v našej obci
dobre žilo

novému prístrešku.
29. V MŠ sa počas prázdnin vy-

hodila resp. zdemontovala 
stará 40 ročná elektrická pec 
na varenie a bol zakúpený 
elektrický sporák.

30. Na Močiaroch pri inkluzív-
nom ihrisku sa popri ceste 
vykopali jamy, zabetónovali 
sa do nich tyčky, osadila sa 
samozatváracia bránka a osa-
dilo sa pletivo.

31. Boli prevedené výškové prá-
ce na demontáži a oprave 
rozpadávajúceho sa komína 
na budove MŠ.

32. Pri altánku na ihrisku bol 
vykopaný rigol a položená 
odtoková rúra kvôli odtoku 
vody z drezu – na futbalovom 
ihrisku prebiehali práce pred 
Dňom obce, vymaľovala sa 
stena na terase, ovakovali.

33. Sa steny na prízemí, namaľo-
vali sa okná.

34. Naviezol sa chýbajúci piesok 
na plážové volejbalové ihris-
ko a do pieskoviska pre deti 
v záhrade MŠ.

35. V areáli ZD sa vybetónoval 
vchod – prístup do otvorenej 
časti budovy ZD, ktorá bola 

vyprataná od bordeľu a vznik-
la tak možnosť tam parkovať 
vlečku, os. autá, vozík.

36. Popri plote ZD pri vchode sa 
z betónu urobila podesta na 
odkladanie odpadu (pre prípad 
keď tam nie je správca ZD).

37. Bordeľ na zemi zo železného 
odpadu v areáli ZD sa uložil 
do železného kontajnera kto-
rý sme novým nosičom kon-
tajnerov preložili spoza ZD 
do areálu ZD.

38. Opäť sa opravovala poru-
cha na vodovodnom potrubí 
(bol veľký únik vody) ktorá 
vznikla na trase.

39. V rohu ihriska v zemi pod to-
poľmi, v spolupráci so Spol-
kom urbáru sa urobilo opat-

renie aby sa tento stav opäť 
neopakoval – boli vypílené 
staré topole, ktorých korene 
v zemi spôsobovali narušenia 
vodovodného potrubia resp. 
diery v potrubí.

40. Vykášali sa verejné pries-
transtvá, obecný park, škol-
ská záhrada a školský dvor, 
dolný aj horný cintorín, okolo 
altánku pri studničke, oko-
lo starej aj novej hasičskej 
zbrojnice, popri potoku, sme-
rom od Ing. Janíka po Marec-
kého, okolo obecnej bytovky, 
okolo multifunkčného ihris-
ka, okolo parkana veľkýpark 
okolo kostola, okolo cesty na 
most, futbalové ihrisko a oko-
lie, okolie zberného dvora, 
detské ihrisko na Močiaroch, 
medzi mostami, medzi hájmi, 
popri lyžiarskom prístrešku 
na Črťaži, areál kostolíka, 
miesto pre člnkárov, mulčo-
vali sa zarastajúce záhumien-
ky na Hradách, tzv. pláž popri 
rieke.

41. Robila sa príprava požiarnej 
KAROSY a IVECA na STK.

42. Opravovali sa a dopĺňali do-
pravné značky na miestnych 
komunikáciách (STOP-ky 
umiestnené na výjazdy na hl. 

cestu).
43. Vykopali sa jamy a do nich za-

betónovali pätky pre 3 nové 
stožiare pre 3 lampy verejné-
ho osvetlenia na Dielniciach 
a pre dva stožiare a 2 lampy 
popri ceste smerom na Ha-
velisko a tiež sa nainštalovali 
2 nové lampy na cestu Pod 
Žiarom smerom k novostavbe 
pod starým kostolom-plachta 
sa zhotovila na zakrytie pies-
koviska v záhrade MŠ a dosy-
pal sa do pieskoviska piesok.

44. Prevádzala sa ešte úprava web 
stránky obce, systém oznamov 
tzv. sms hlásnik sa ešte vylep-
šuje. pripravoval sa odborný 
materiál do knihy o obci.

45. Bol v rámci dotácie z ENVI-

ROFONDU dovezený nový 
nosič kontajnerov + kosačka 
KUBOTA.

46. Boli zakúpené hnedé kuka 
nádoby na biologicky rozlo-
žiteľný kuchynský odpad – 
7 ks, budú rozložené po obci.

47. Bol zakúpený defibrilátor do 
obce, umiestnený je na urbár-
skej budove.

48. Bolo zakúpené a postavené 
pódium pre kult. spoločenské 
vystúpenia resp. športové ak-
tivity.

49. Z dotačných peňazí z projektu 
bolo inštalované Prestrešenie 
tohto pódia v lokalite pri mul-
tifunkčnom ihrisku v parku.

50. Z dôvodu toho, že cudzie autá 
idúce po hlavnej ceste hádza-
li veci do dvoch kontajnerov 
na textil, sa tieto kontajnery 
traktorom preložili z parko-
viska pred barom Strežo ku 
multifunkčnému ihrisku.

51. Vrecárom na obidva turnusy 
pomáhal pri kostolíku obecný 
traktor aj osobné auto Nissan.

52. Zabezpečovalo sa prevádzko-
vanie areálu pri altánku a rie-
ke Orava (kosenie kempu, ih-
riska, upratovanie, likvidácia 
odpadu a pod.) pre člnkárov 
resp. turistov – starosta vy-
bral 2540 eur.

53. Pred obecným úradom sa roz-
bili staré, ešte pôvodné scho-
dy a osadili sa nové s pro-
tišmykovou dlažbou.

54. V altánku pri studničke bola op-
ravená zhnitá časť podlahy, vy-
menené boli hranoly a dosky.

55. Pred vchodom do kultúrne-
ho domu boli zrušené staré, 
pôvodné schody a boli vybe-
tónované nové s protišmyko-
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vou dlažbou.
56. Na železničnej zastávke vy-

menili ŽSR staré lampy a sto-
žiare za nové.

57. Opravil a sfunkčnil sa kole-
sový železný rebrík.

58. Natrela sa strieška nad vcho-
dom do kult, domu a plecho-
vé garáže pri kult. Dome.
Starosta ¢

Aktuálny stav v projektoch
ku koncu roka 2024
Projekt: Cesta Priehrada – za-
tiaľ nebol podaný projekt, lebo 
stále nevyšla taká výzva aby sme 
ju mohli aplikovať na opravu tej-
to cesty aj so zatrúbnením a s no-
vými rúrami. Máme pripravené 
Územné rozhodnutie aj Stavebné 
povolenie aj projektovú doku-
mentáciu.

Projekt: Cesta Dielnice – (tu 
platí to isté ako v predchádzajú-
com bode). Územné rozhodnutie 
aj Stavebné povolenie už máme. 
Cesta je už prakticky hotová 
z vlastných peňazí, dorobiť by 

bolo treba odvodnenie – rigólmi, 
vykopať a položiť rúry smerom 
ku Záhradkárstvu Kudla a z pro-
jektových peňazí urobiť asfalto-
vú cestu.

Projekt: Cesta Pod Žiar – naj-
novšie aj na túto cestu už máme 
pripravenú projektovú dokumen-
táciu, Územné rozhodnutie aj 
Stavebné povolenie a čakáme na 
vhodnú výzvu z Eurofondov.

Projekt: Zastrešenie pódia pri 
multifunkčnom ihriska z Euro-

Nové pódium skúšobne postavené na futbalovom ihrisku

Dokončenie na s.�
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fondu MAS 
Žiadali sme 32 941,92 
Schválili 32 941,92 eur 
Akcia, resp. projekt je zrealizo-
vaný.

Projekt: Altánok pri futbalo-
vom ihrisku – z tzv. MAS, 
Žiadali sme 41 924,75 eur 
Schválili 30 726,76 eur 
Altánok je postavený.

Projekt: Rozvoj cestovného 
ruchu v obciach Sedliacka 
Dubová a Horní Němčí z IN-
TERREGu zastrešený e-bike 
altánok (rozmer 4x4 m) servisný 
stojan, nabíjací panel, boxy pre 
bicykle, dotyková infotabuľa, 
lavičky, stôl.
Žiadali sme 54 122,60 eur 
Neschválené

Projekt: Doplnenie záhrad-
ných prvkov v parku z Enviro-
fondu (POD) 

Žiadali sme 8 606,80 eur 
Schválené 8 000.00 eur
Zrealizované: Stromky, tráva, 
betónové lavičky, nová kosačka.

Projekt: Workoutové ihrisko 
– náradie – z VÚC 
Žiadali sme 2 200,00 eur 
Neschválené

Projekt: Traktorový nosič kon-
tajnerov z Environmentálneho 
fondu 
Žiadali sme 65 240,00 eur  
Schválené 65 240,00 eur
Tnto nosič už máme na Zber-
nom dvore.

Projekt: Podpora regionálne-
ho rozvoja, športové náradie 
– z MIRRI SR 
Žiadali sme 26 513,55 
Neschválené

Projekt na záchranu ruiny 
kostolíka – z Ministerstva kul-
túry  
Žiadali sme 50 000,00eur 
Schválené 10 000,00eu

Prehnité topole boli odstránené
Okolo futbalového ihriska bolo 
pred cca 40 rokmi zasadených cca 
15 topoľov. Topole vo všeobec-
nosti vytvárajú na ihriskách vo 
viacerých obciach peknú scenériu 
popri športových objektoch. Aj 
popri našom futbalovom ihrisku 
to tak je. Tie topole za futbalovou 
bránkou pri lúčke, kde často sta-
nujú člnkári, vhodne zabezpečujú 
tôňu. No tie topole, ktoré boli za 

druhou futbalovou bránkou a naj-
mä ich korene v zemi spôsobo-
vali časté poruchy vodovodného 
potrubia, ktoré je vedené v zemi 
smerom od cintorína po Hradách 
až do budovy šatní TJ. Tie ich 
korene totiž často narušili vodo-
vodné potrubie, čím sa urobili vo 
vodovodnom potrubí praskliny a 
dochádzalo k častému vytekaniu 

Rekonštrukcia kuchyne v KD

Ešte počas minulej zimy sa po-
slanci spolu s obecným úradom 
rozhodli, že je potrebné zrekon-
štruovať kuchyňu aj s veľkou 
chodbou v kult. dome. Táto akcia 
prebehla v jarných mesiacoch a 
výsledok už možno vidieť. Ku-
chyňa bola zväčšená tým, že sa 
zrušil bývalý priestor skladu, 
vybúrala sa stena a kuchynský 
priestor sa tak zväčšil. Položila sa 
nová podlaha, nainštaloval sa ka-
zetový strop s novými svetlami, 
vybúrala sa časť steny kvôli ďal-
ším dverám. Taktiež sa vymenilo 
celé elektrické vedenie (zásuvky, 
vypínače, ističe, poistky, káble). 
Do kuchyne sa dal zhotoviť nový 
nábytok, skrinky, vstavaná skri-

ňa. Boli zakúpené 2 veľké plyno-
vo – elektrické pece, mikrovlnná 
rúra. Nerezové stoly aj s drezmi a 
umývačka riadu doplnili interiér 
kuchyne. Vymenili sa tiež staré 
plynové gamatky. Nová maľov-
ka a dvoje nových dverí kuchyňu 
skrášlili. Popri týchto prácach sa 
vo vestibule odstránili zbytočné 
drevené závetrové krídlové dvere, 
čím sa vestibul rozšíril a taktiež 
bol odstránený drevený pult opro-
ti šenku. Vytvoril sa tak priestor 
pre rôzne možnosti využitia tohto 
vestibulu (výstavy, burzy, pose-
denia a podobne). Sklad ktorý sa 
zrušil kvôli zväčšeniu priestoru 
kuchyne sa preložil do zadného 
traktu chodby pri tzv. núdzovom 

OZNAM – UPOZORNENIE
Obecný úrad upozorňuje a žiada 
tých občanov, ktorí počas roka 
parkujú svoje autá na miest-
nych komunikáciách (najmä na 
ulici nad farou, v Priehrade, v 
Dúbravke, na Močiaroch) aby 
v zimnom zasneženom období 
svoje autá nenechávali na týchto 
uliciach, pretože obecný traktor 
nebude môcť odhŕňať sneh tam, 
kde budú zavadzať autá a môže 
sa stať, že kvôli tomu nebude od-
hrnutá celá ulica.

Zároveň oznamujeme obča-
nom, že pre skvalitnenie odhŕňa-
nia snehu sme namontovali na 
predok obecného traktora nový 
snežný pluh, ktorý sme získali 
na základe schváleného projektu 
bezplatne z dotačných peňazí. Je 
to tzv. teleskopický pluh, ktorý 
sa dá nastaviť resp. používať rôz-
nym smerom. Veríme, že sa ním 
sneh bude z ciest odstraňovať 
lepšie a dôslednejšie.

Obecný úrad ¢

Práce sa budú vykonávať na 
budúci rok.

Projekt:Technický kútik v záh-
rade MŠ – z Nadácie KIA,  
Žiadané 2990,37 
Schválené 2990,37eur
Jedná sa o drevený prístrešok 
ktorý je už postavený v záhra-
de MŠ, k tomu ešte patrí aj rôz-
ne remeselné náradie pre deti 
a tri ponky a tri lavičky.

Projekt: Zateplenia kultúrne-
ho domu a OcU – z Eurofondu, 
Žiadame 259 199,06 eur. 
Ešte sa neschvaľovalo
Je to podobný projekt ako sme 
žiadali z Envirofondu.
Projekt: Rekonštrukcia zate-
kajúcej strechy na telovýchov-
ných šatniach – z MF SR 
Žiadali sme 12 786,05 eur 
Schválené 3000,00eur

Projekt: mini bágrik pre ZD 
a pre služby občanom – Envi-
rofond 
Žiadali sme 14 838,00 eur 

Schválené 14 838,00 eur 
Bágrik bude zakúpený na bu-
dúci rok.

Projekt: Oddychová zóna pod 
kostolíkom z POD Envirofond 
Žiadame 5805,36  
Ešte sa neschvaľovalo

Plánujeme podať ďalšie pro-
jekty a čakáme na nové výzvy 
z Envirofomdu a z Eurofondov 
z tzv. Plánu obnovy a odolnos-
ti, ktoré by vyhovovali pre naše 
záujmy v obci a preto chystá-
me aj: 

1. Projekt na kompostery pre 
občanov.

2. Projekt na Cyklochodník.
3. Projekt na rekonštrukciu telo-

výchovných šatní a vytvore-
nie spoločensko-športového 
areálu.

V S. Dubovej 8. 12. 2024
Mgr. Ladislav Tomáň,
starosta obce ¢

Nové vybavenie - sporáky v kuchynie kultúrneho domu

Aktuálny stav v projektoch
Pokračovanie zo s. �

východe. Obec čaká na vyhodno-
tenie projektu na rekonštrukciu 
vnútorných priestorov a elektriky 
v ostatných častiach kultúrneho 
domu. V jeseni sa ešte odstránili 

staré schody pred vchodom do 
kult. domu a pred vchodom do 
obecného úradu a nahradili sa 
protišmykovými. 

Starosta obce ¢
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Zmeny v prevádzkach

Počas roka si iste občania všimli, 
že sa zmenili resp. zrušili niektoré 
prevádzky. Už dávnejšie skončila 
prevádzka obchodu s potravina-
mi p. Dudášika čo spôsobilo to, 
že v obci máme len jeden obchod 
s potravinami. Občania preto čas-
to využívajú obchod COOP JED-
NOTA v Dlhej nad Oravou. Je to 
škoda, pretože najmä starším ob-
čanom to robí problémy. Obecný 

úrad sa snaží túto situáciu riešiť, 
ale nemá v tom potrebné kom-
petencie. Pre budúcnosť je totiž 
obava, že v obci by nebol ani je-
den obchod s potravinami, čo by 
bol pre občanov našej obce veľký 
problém. Taktiež v obci skončila 
predajňa vína tzv. vinotéka a tiež 
ukončil prevádzku Šport bar, kto-
rý bol v priestoroch prízemia ur-
bárskeho domu. Naopak v týchto 

Nová technika v kostole 
sv. Michala archanjela
Je už veľa kostolov, kde je zave-
dená veľkoplošná obrazovka, na 
ktorej bývajú presvietené texty 
piesní, ktoré sa spievajú na cir-
kevných obradoch. Ľudia, kto-
rí nemajú na omšiach so sebou 
modlitebné knižky, tak môžu tex-
ty piesní sledovať resp. spievať 
podľa textov z veľkoplošných 
obrazoviek. Túto technológiu sa 
rozhodol zaviesť do nášho kos-
tola aj miestny správca farnosti. 
Vďaka sponzorským peniazom z 
urbáru a z obecného úradu bola 
táto technológia zakúpená a v 
kostole nainštalovaná a veríme, 
že bude slúžiť svojmu účelu. 
Čo však už vo viacerých kosto-
loch nemajú je tzv. automatický 
orgán. A práve takýto sa popri 

veľkoplošnej obrazovke podarilo 
v našom kostole nainštalovať. Je 
to zariadenie vďaka ktorému je 
možné viaceré piesne alebo žal-
my zahrať bez kostolného orgá-
nu ktorý je na chóre. Myšlienka 
zaobstarať takéto zariadenie bola 
pragmatická. Totiž pri neúčas-
ti pána organistu alebo pri jeho 
onemocnení by tento automatic-
ký organ vedel sčasti p. organistu 
nahradiť. V žiadnom prípade sa 
neplánuje týmto zariadením na-
hradiť nášho pána organistu. Pre 
budúcnosť je však obava v tom, 
že keďže nie sú v obci vyškolení 
mladí klaviristi či organisti, moh-
lo by sa stať, žeby orgán v našom 
kostole nebolo počuť.

obecný úrad ¢

V parku pribudlo pódium 
aj s prestrešením

V rámci programu LEADER 
prostredníctvom tzv. Miestnych 
akčných skupín obec podala pro-
jekt na získanie pódia aj s pre-
strešením a po dvoch rokoch bol 
tento projekt vyhodnotený ako 
úspešný a získali sme naň dotá-
ciu cca 32 000 eur. Počas leta sa 
tento projekt aj zrealizoval a tak 
v parku pri multifunkčnom ihris-
ku bolo postavené pódium aj s 
prestrešením. Treba poďakovať 
miestnemu správcovi farnosti, že 
súhlasil s užívaním cirkevného 
pozemku, na ktorom je pódium 
postavené. Je to objekt, ktorý je 
možné poskladať a premiestniť aj 

na iné miesto resp. ho možno aj 
komerčne využiť pre iné subjek-
ty či pre iné obce na rôzne spo-
ločenské akcie. Nie sme až tak 
veľká obec, aby sme toto pódium 
využívali dennodenne ale jeho 
využitie predpokladáme na rôzne 
obecné akcie akými sú: Deň obce, 
Deň detí, stavanie mája, sv. Mi-
kuláš, cirkevné obrady a tiež na 
rôzne letné vystúpenia rôznych 
skupín. Keďže je pódium prekry-
té, tak aj počas daždivých dní ho 
budú môcť využívať najmä deti, 
nakoľko tam chceme dokúpiť aj 
rôzne náradia a náčinia na hranie 
a športovanie.

Starosta obce ¢

Výstava študentských prác o 
kostolíku sv. Kozmu a Damiána
Už dlhší čas sa zaoberá Stavebná 
fakulta v Bratislave a jej študenti 
s víziou ako by mohol vyzerať 
dubovský starý kostolík, keby na 
jeho obnovu resp. rekonštrukciu 
boli peniaze. Spracovali k tomu 
až 15 možností a návrhov, že ako 
by si to predstavovali. Niektoré 
návrhy boli vo forme makiet a 
niektoré vo forme veľkoploš-
ných plagátov. Tieto ich návrhy 
boli prezentované vo vestibule 
kultúrneho domu po dobu takmer 
dvoch mesiacov. Občania, žiaci, 
študenti aj návštevníci obce si 
tieto práce mohli pozrieť a po-
kochať sa s rôznymi návrhmi na 
obnovu nášho kostolíka sv. Koz-
mu a Damiána. Poďakovanie za 
vytvorenie tejto výstavy chceme 
vysloviť p. Ľubke Suroviakovej 

(vnučka p. Márii Durdiakovej), 
že celú túto výstavu pripravila. 
Ľubka nám veľmi pomáha aj s 
projektmi podávanými na Mi-
nisterstvo kultúry SR pre účely 
získania dotácií pre začatie ob-
novy kostolíka a aj vďaka nej 
sme doteraz boli už 2x úspešní a 
získali tak 23 000 a 10 000 eur. 
Z týchto peňazí urobili odborné 
firmy základné výskumy o kos-
tolíku (historický, geomorfolo-
gický, statický, archeologický, 
reštaurátorský a iné). Aj v tomto 
roku podávame projekt na získa-
nie dotácie z Ministerstva kultú-
ry na ďalšie potrebné aktivity na 
kostolíku.

Starosta obce ¢

veľkého vody v zemi, o ktorom 
sme ani množstva nevedeli, keď-
že nebolo možné tam byť a sle-
dovať každý deň trasu vodovodu. 
Tým pádom, že sa tie topole ur-
bárnikmi spílili, by sa problém s 
praskajúcim potrubím mal vyrie-
šiť. Po spílení týchto stromov sa 
ešte zistilo, že topole boli zvnútra 
prehnité, čo mohlo v budúcnosti 

spôsobiť nebezpečenstvo ich vy-
vrátenia. Namiesto nich tam bude 
nová výsadba.

Informujeme ešte, že problém 
vypílených mladých lipiek v par-
ku pri kostole bol riešený na za-
sadnutí obecného zastupiteľstva 
a boli prijaté opatrenia, ktoré má 
dotyčná osoba vykonať. Budeme 
čakať na zrealizovanie týchto 
opatrení v jarnom období.

starosta obce ¢

Odstránené topole
Dokončenie zo s. � 

V obci bol otvorený kadernický salón p. Márie Oršuliakovej

priestoroch bol otvorený veľmi 
pekný kadernícky salón, takže 
občania nemusia navštevovať 
kaderníctvo v iných dedinách či 

v mestách. Za strihaním, či úpra-
vou vlasou, už tak občania nemu-
sia cestovať.

Starosta obce ¢

Nové pódium s prestrešením v parku pri multifunkčnom ihrisku
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Obec zakúpila defibrilátor

Minulý rok bol schválený zá-
kon prikazujúci obciam, ktoré 
majú viac ako 500 obyvateľov, 
zabezpečiť do obce tzv. defibri-
látor, teda prístroj, ktorý dokáže 
obnoviť činnosť zlyhávajúceho 
srdca ľuďom, ktorým sa zastaví 
činnosť ich srdca a lekári resp. 
záchranka je ďaleko. Aj naša 
obec si teda takýto prístroj zakú-
pila a nainštalovala ho do zelenej 
skrinky ktorú zavesila na vonkaj-
šiu stenu urbárskej budovy. Je to 
prístroj, ktorý počas jeho pou-
žívania vydáva hlasové pokyny 

k tomu aby sa vedelo s ním pri 
možnom zásahu narábať. Obec-
ný úrad dal k používaniu tohto 
prístroja vyškoliť na kurze nie-
ktorých občanov – hasičov, aby 
vedeli defibrilátor odborne pou-
žívať a obsluhovať. No bodaj by 
sme tento prístroj nemuseli nikdy 
potrebovať... 

Ešte upozorňujeme obča-
nov, že pri manipulácii s týmto 
prístrojom začne zariadenie 
vydávať zvukové signály no 
netreba sa plašiť. Je to najmä 
kvôli zlodejom. Prístroj, aj keby 

Voľba prezidenta v našej obci

2. kolo volieb

1. kolo volieb

bol ukradnutý, nie je možné 
využívať resp. speňažiť preto-
že je chránený bezpečnostnými 

kódmi. Ukradnutý pristroj by 
bol preto nepoužiteľný.

obecný úrad ¢

DHZ História a súčasnosť
Vážení spoluobčania,
milé hasičky, bratia hasiči,

stalo sa tradíciou Dobrovoľného 
hasičského zboru v Sedliackej 
Dubovej, že sa Vám ako predse-
da DHZ prihováram na sklonku 
roka 2024 prostredníctvom na-
šich obecných novín, aby som 
Vás informoval o činnosti, úspe-

choch a podal Vám stručný od-
počet toho čo sme stihli urobiť. 
Chcem vyzdvihnúť predovšet-
kým nové prvky v práci výboru, 
ktorý bol zvolený v apríli tohto 
roka, ako aj stabilizáciu našej 
členskej základne. Heslom Sláva 
Bohu, pomoc blížnemu na našej 
hasičskej zástave sa riadia aj čle-
novia Dobrovoľného hasičského 

zboru v Sedliackej Dubovej. Ha-
sičstvo má v našej obci dlhoročnú 
tradíciu. Prvá písomná zmienka 
sa datuje od roku 1925, keď sa 
zorganizovala skupina občanov 
na obsluhu zariadení na hasenie 
požiarov. Od svojho vzniku sa 
zbor neustále vyvíja. Za 99 rokov 
existencie sa v ňom vystriedalo 
veľa generácií. Naša DHZ evi-
duje 72 členov z toho je 10 žien 
a tento stav členskej základne je 
čo do počtu členov 2. v okrese 

Dolný Kubín. V tomto roku naša 
hasičská rodina stratila jedného 
aktívneho člena Jožka Urbana. 
Správa o odchode človeka, ktorý 
nám bol blízky pôsobila ako náh-
ly studený tieň.

Na základe celoplošného 
rozmiestnenia síl a prostriedkov 
hasičských jednotiek je DHZ 
Sedliacka Dubová zaradená 
do „B“ kategórie a na základe 
toho sme operačným stredis-
kom HaZZ v Žiline povolávaný 
k rôznym situáciám k záchrane 
života, majetku, ochrany zdravia 
a podaniu pomoci. V tomto roku 
30.04.2024 nás operačné stredis-
ko vyzvalo k plneniu úlohy pri 
likvidácii lesného požiaru – rú-
banisko v k. ú. Hruštín lokalita 
Magura, kde hrozilo preskočenie 
požiaru na mladý lesný porast. 
Pri likvidácii požiaru sa zúčast-
nili členovia : Jozef Strežo, Ing. 
Maroš Oršuliak, Ing. Ladislav 
Šutý, Jozef Chajdiak, Lukáš 
Šutý, Peter Kytka, Jozef Mensár. 
V súčinnosti s jednotkami DHZ 
Oravský Podzámok, DHZ Chleb-
nice a HaZZ Dolný Kubín sa im 
v hodine dvanástej podarilo tento 
požiar zastaviť a likvidovať. Me-

Dokončenie na s.�
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Voľby v našej obci do EP Aplikácia k obecnej web stránke
Aplikácia v mobilnom telefóne každkému záujemcovi nahradí dote-
raz zasielané maily a sms správy, ktoré boli odosielané z internetovej 
stránky. Po nainštalovaní si nezabudnite zrušiť zasielanie sms a mai-
lov priamo zo stránky. aby sa vám srprávy neduplikovali. ¢

novaní si zaslúžia slová uznania 
a vyslúžili si aj poďakovanie od 
predsedu urbáru Hruštín za po-
moc pri likvidácii tejto udalosti.

Za mimoriadny úspech vo 
výcvikovej oblasti DHZ pova-
žujem založenie a stabilizáciu 
detského súťažného družstva 
Plameň. Ak chceme pomýšľať na 
obnove nášho zboru prvoradá je 
tiež práca s mládežou. O chlap-
cov a dievčatá sa stará skúsený 
hasič Jozef Chajdiak kde mu po-
máhajú Tomáš Oršuliak a Boris 
Šutý. Toto vytvorené družstvo si 
úspešne počína v súťažiach PLA-
MEŇ, kde na Územnej súťaži 
hry PLAMEŇ v Oravskom Pod-
zámku obsadili v CTIF + Štafeta 
2. miesto a v disciplíne Požiarny 
útok 1. miesto. V pohárovej sú-
ťaži, kde boli pozvaní do Pucova 
v rámci osláv obce obsadili v dis-
ciplíne požiarny útok 4. miesto. 
Svoje úspechy a výsledky z po-
žiarnického športu prezentovali 
na oslavách dní obce Sedliacka 

Dubová požiarnym útokom.
Nezaostávajú ani družstvá 

dospelých. V tomto roku sme 
na okresné kolo, ktoré sa kona-
lo v Dolnom Kubíne postavili 2 
družstvá mužov z toho jedno sú-
ťažilo v kategórii nad 35 rokov. 
Družstvo mužov obsadilo pekné 
3.miesto a nedali sa zahanbiť ani 
muži nad 35. rokov, ktorí obsa-
dili 1. miesto. Vynikajúce úspe-
chy mladých, ale aj mužov v sú-
ťažiach v požiarnickom športe 
ukazuje, že je tam dobre zohratá 
partia, ktorá úspešne reprezen-
tuje našu DHZ, ale aj našu obec 
Sedliacka Dubová.

Vo svojom kultúrnom spolo-
čenskom živote majú členovia 
DHZ aj stavanie Mája, kde sa 
toto spoločenské podujatie stáva 
každoročnou akciou. Podieľali sa 
pri stavaní mája pre deti Mater-
skej školy. Spolupodieľali sa pri 
oslavách dňa obce, pri oslavách 
MDD s ukážkami požiarnej tech-
niky pre MŠ.

V spolupráci s Dubovským 
Babincom uskutočňujeme akciu 

Mikuláša, kde zabezpečujeme 
občerstvenie pre najmenších 
a dospelákov.

V rámci brigádnickej činnosti 
chcem spomenúť akciu pomoci 
rodinne Gvorovej, kde členovia 
DHZ napílili, pokálali a doma 
uložili palivové drevo na zimu, 
ktoré poskytol Spolok urbáru -PS 
Sedliacka Dubová.

Počas posledných rokov sa 
postupne dopĺňalo a renovovalo 
technické vybavenie nášho zbo-
ru. K hasičskej technike, ktorú 
máme k dispozícii, patrí cisterno-
vá automobilová striekačka CAS 
25, vozidlo Iveco Daily, protipo-
vodňový vozík a rôzne technické 
vybavenie k spomínaným tech-
nickým zásahom.

Práca v zbore nie je pre kaž-
dého, sú to hodiny tvrdej práce 

bez nároku na odmenu, vyžaduje 
si veľa odriekania a obetavosti. 
Chceme poďakovať členom náš-
ho DHZ za ich ochotu, že aj na 
úkor svojho voľného času sú pri-
pravení kedykoľvek pomôcť.

Hasičský zbor nemôže fungo-
vať bez podpory obecnej samo-
správy, preto všetkým členom, 
starostovi obce Mgr. Ladislavovi 
Tomáňovi a obecnému zastupi-
teľstvu patrí veľké ďakujeme.

Je toho veľa, čo sme urobi-
li, kde sme boli a čo sme zažili. 
Prajme si, aby tých pozitívnych 
udalostí pribúdalo aj naďalej.

Na záver prajem Vám a Vašim 
rodinám požehnané vianočné sviat-
ky v kruhu svojich najbližších.

Krásne Vianoce a šťastný 
Nový rok praje predseda DHZ 
Sedliacka Dubová

Jozef Strežo ¢ 

DHZ história a súčasnosť
Dokončenie zo s. 6
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Sedliacka Dubová – Dedina jed-
na rodina...

Kedysi to bolo inak, lepšie ako 
dnes...

Uverejňujeme ďalší výber z pri-
pravovanej monografie o obci.

Prisťahovalci 
Prisťahovalcov v dedine nebolo 
a z iných dedín prichádzali noví 
obyvatelia len v prípade sobá-
ša – priženením alebo vydajom. 
Neboli to časté prípady, lebo pô-
vodne  bolo zaužívané uzatvára-
nie sobáša v rámci možností vo 
svojej dedine.  

Za chlebom i poznaním 
Začiatkom 20. St. sa zo Sedliac-
kej Dubovej vysťahovalo  veľa 
obyvateľov z dôvodu nedostatku 
pracovných príležitostí. Niekto-
rých    vyhnala z domu  bieda  a 
po vzore iných, aj  z okolitých de-
dín, vybrali sa za vidinou lepšieho 
zárobku  do ďalekej, nepoznanej 
cudziny. Tam prácu ponúkal roz-
víjajúci sa priemysel i  poľnohos-
podárstvo.  

Mnohí obyvatelia  Sedliackej Du-
bovej odchádzali   do Ameriky, 
Kanady,  nie všetci natrvalo. Od-
chádzali slobodní, bez záväzkov. 
Tí, ktorí odišli, ešte viac zbohatli a 
po návrate si postavali  nové mu-
rované domy a kúpili pole. Pris-
peli aj na potreby rodnej obce, 
osobitne  na potreby cirkvi. Ľu-
dia ich začali nazývať Amerikáni 
a  podľa nich  aj obce americké.
Učiteľka  Mária Konfalová  v tejto 
súvislosti v  roku 1926 zazname-
nala, „.. niektorí občania  sa vráti-
li z Ameriky domov bohatí, kúpili 
pôdu, dom a prispeli značnými 
finančnými čiastkami na obnovu 
kostola, nové zvony, obrazy, so-
chy a lavice.“ 
Navrátilci  si okrem financií  a po-
znatkov z  nového prostredia pri-
nášali aj nové skúsenosti, ktoré  
potom uplatňovali v domácom 
prostredí.  

Až do začiatku  20. St. si ľudia na 
dedine  vyrobili takmer všetko, 
čo potrebovali pre domácnosť, 
vrátane odevu a obuvi. Na jar-

Výber z novej, pripravovanej 
monografie obce, 8. časť

mokoch kupovali len petrolej na 
svietenie, soľ a cukor. 

Remeselníci 
Hoci si obyvatelia  Sedliackej Du-
bovej vedeli v mnohom poradiť,  
predsa si niektoré predmety mu-
seli zaobstarať od skúsených de-
dinských remeselníkov, ktorí sa 
ich výrobou užšie špecializovali a 
boli zručnejší.

V obci pracoval vo svojej šmikni 
– vyhni  kováč Peter Laiš z Tvrdo-
šína. Jeho služby  v roľníckom 
prostredí boli neoceniteľné a 
rovnako aj pri podkúvaní koní. 
Dôležitým remeslom bolo kolár-
stvo, ktorého základom bola vý-
roba kolies. Kolárom  bol Ján Ma-
chaj. V každej obci museli mať 
stolára, ktorý okrem nábytku, 
okien, dverí a iných potrebných 
predmetov zhotovoval aj truh-
ly  – rakvy. V Dubovej ako stolár 
pracoval Ján Kendrala. 

Sedliacka Dubová nebola chu-
dobná dedina, dokázala uživiť 
svojich obyvateľov 
Starší ľudia pri práci  napomínali 
a poúčali mladých: „Nerob tak, 
aby ľudia nepovedali...“

Chotár Sedliackej Dubovej svo-
jou rozlohou    poskytoval oby-
vateľom dediny  dostatok pôdy,  
potrebnej na obhospodarovanie 
pre ich obživu. Prácam sa priúčali  
od malička a  boli naučení tvrdo 
pracovať, čo im ostalo až do sta-
roby. Počas roka sa  veľa narobili. 
Boli skromní, šanovali koruny a 
jedli čo sa doma dorobilo. Prácu 
začínali, aj končili v Božom mene, 
ale súčasne zachovávali vžité  
zvyky a obyčaje po vzore svojich 
otcov.  Niektoré z nich boli  spo-
jené s ľudovou vierou, ktorej sú-
časťou boli  povery, vykonávané 
prostredníctvom   zaužívaných   
úkonov a obradov. Od nich malo 
závisieť  požehnanie na statku, 
úrode a vôbec na hospodárstve.  
Na rozdiel od obyvateľov  iných 
dedín,   tieto uplatňovali len v 
malej miere.  

Poľnohospodársky rok  a sním 
spojené pracovné zvyky 
Z pracovných zvykov boli  zauží-
vané  tie, ktoré sa spájali s poľ-
nohospodárstvom a chovom 

hospodárskych  zvierat.  Viaceré 
sa zamerali  na jarné obdobie, 
kedy začínali poľné práce, iné sa 
praktizovali  počas roka.  V sú-
vislosti s nimi sa ľudia  snažili nič 
nezanedbať,  v opačnom prípade  
by to mohlo mať  nepriaznivý  
vplyv na  ich výsledky. Týkalo sa 
to predovšetkým  prác spojených 
so zabezpečením úrody v nastá-
vajúcom roku. Práce na poli mali 
začínať vo štvrtok, lebo ho ľudia   
pokladali za najšťastnejší deň vô-
bec. Naopak, v tejto súvislosti, 
nebol vhodným dňom  piatok, 
čo  sa odrazilo aj v prísloví : „Pia-
tok, zlý začiatok“. Ľudia verili, že 
v  tento deň začaté práce by ne-
mali zdarný priebeh a s nepriaz-
nivým dopadom na úrodu. 

Jarné obdobie
Poľnohospodársky rok  pre roľní-
kov začínal orbou, prípravou pôdy 
pod siatiny - obilniny.  Každý  si že-
lal,  aby bol úrodný, bez živelných 
pohrôm. Termín začiatku  jarných 
prác závisel predovšetkým od po-
časia. Keď zmizol sneh a zem  do-
statočne obschla, roľníci vychá-
dzali zo svojich  dvorov cestou na 
pole. Na jar  zakazovali  ležať na 
tráve na bruchu, lebo para z nej 
vychádzajúca kazí oči. 

Obyvatelia Sedliackej Dubovej 
dodnes poľné práce začínajú 
i  končili v Božom mene.
Najstarší pamätníci v tejto sú-
vislosti  spomínajú: „ Gazdovia 
začínali s orbou  neskoro na jar, 
keď už bol dobrý čas,  pekné 
počasie. Najnovšie idú orať už 
v marci.  Ak sa ukážu len  dva - 
tri dni pekné, už orú!  My sme 
dodržiavali zaužívané termíny, 
lebo kým nebolo Juraja (24. 4.),  
orať by nešiel nikto.“

Ak bolo zlé, chladné a daždivé  
počasie, aj jar trvala dlhšie. V ta-
kýchto prípadoch poniektorí siali 
ešte aj na Urbana - 25. mája, čím 
sa predĺžil aj samotný  zber úro-
dy v jeseni.  

Prvá orba – siatie obilnín
Pred prvou jarnou orbou si  roľ-
níci  nachystali do vriec  zrno na 
siatie.  Vopred si nahotovili aj po-
trebné  orné náradie  -   plužné 
kolieska - vôzok, brány  a pluh, 
aby bolo v poriadku. V  deň  prvej 
orby ho  spolu s osivom naložili 
na voz hnojničák  - došteňák so 
4 kolesami a doskami namies-
to rebrín,  a zapriahli doň ťažné 
zvieratá.

Chudobnejší orali na kravách. Ak 
mali roľníci len po jednej krave, 
alebo dve a jedna z nich bola teľ-
ná, zvykli sa spolu spriahať. Bola 
to vzájomná výpomoc obyčajne 
medzi susedmi, keď   vytvorili 
spoločný záprah.  Majetnejší roľ-
níci orali na voloch alebo koňoch. 
Pri kravskom  a volskom záprahu  
bol oráčovi  nápomocný poho-
nič, ktorý viedol záprah v smere 
brázdy. Väčšinou poháňali ženy, 
ale často aj menšie deti  nad  8 
rokov. Pre tie bola táto činnosť  
zvlášť  nebezpečné pri voloch, 
lebo klali. Keď si  gazda k orbe  
priučil koňa, vystačil si sám. 

Oráč dostal na raňajky praženicu 
alebo vajíčka uvarené na tvrdo, 
so sebou, chlieb a slaninu. Ora-
nie bola fyzicky náročná práca, 
potreboval sýtejšie jedlo. Vajce 
pôvodne  predstavovalo  význam-
ný magický prostriedok, ktorý  je 
symbolom plodnosti, obnovenia 
a nepretržitosti života. V dedine 
sa v tejto spojitosti nezachova-
la  žiadna predstava. Pred od-
chodom z dvora na pole gazda, 
prípadne gazdiná voz i záprah 
požehnali, pokropili  chvojkou 
namočenou vo  svätenej  vode v 
tvare kríža. Takto prosili o Božiu 
priazeň nad úrodou. Gazda zalo-
žil chvojku volom za retiazku me-
dzi rohmi, plesol bičom a  z dvora 
sa   pobral so slovami: „Ideme v 
 mene Božom.“  

Po príchode na pole  prepriahol 
záprah ku pluhu. Pred samot-
ným oraním sňal z hlavy klobúk 
a povzdychol so slovami: „Pane 
Bože pomáhaj.“ Keď odoral  prvú 
brázdu,  hneď na jej začiatku vzal  
do hrsti zeme  a potrel ňou ťaž-
né zvieratá v záprahu.  Kone po 
prsiach a volom šije,  ktoré boli 
pri ťahaní zaťažené, aby sa im pri 
ťahaní  nezaparili.  Ihneď po zo-
raní role pokračoval vo vysievaní  
osiva rukou  z rozsievky -  pláten-
nej plachty uviazanej okolo krku. 
Takto obišiel celé pole. Po ukon-
čení práce, pole  rukou v tvare 
kríža prežehnal.  Obilie - zbožie   
pestovali  najmä v časti chotára  
Kučerovo  Jastrabô, Klepotová. 

Po návrate  z prvej oračky do 
dediny,  ženy a dievky  oblievali 
oráčov z putní a vedier studenou 
vodou z potoka alebo zo stud-
ne. Verili, že  im  tak počas roka  
zabezpečia dobré  zdravie  a ši-
kovnosť. V dávnejšom období, 
mal tento úkon privolať  na  roľu   
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požehnanie a  v lete   dážď, aby 
nebol suchý rok. 

Ľudia hovorievali, že  na Juraja 
(24.4.) vyliezajú zo svojich dier 
hady. Pred odchodom na pole si 
zvykli so sebou zobrať drobné pe-
niaze, aby ich mali pri sebe, keď 
počujú zakukať kukučku. Inak  by 
im počas  roka chýbali.

Kým ešte  ľudia polia nevaľkova-
li, sami   na  zoranom poli  tĺkli  
hrudy len ručne drevenými tĺk-
mi. Túto práci robievali prevažne  
ženy, lebo muži v tom  čase cho-
dievali   do hory stínať drevo, aby 
si privyrobili na živobytie.

Pestovanie zemiakov
Po obilninách  sadili repu (ze-
miaky).Tie boli popri obilninách 
najrozšírenejšou poľnohospo-
dárskou plodinou pestovanou 
v obci. Pred samotným sadením,  
zemiaky  museli ženy   nachystať. 
Niekoľko dní pred sadením  veľké   
pokrájali na menšie    podľa toho, 
koľko mal zemiak  očiek  – jamiek 
- klíčkov. Neskôr, keď sa zaviedli 
šľachtené odrody, tie  už mali  len  
po jednom malom klíčku, tak ich  
sadili celé. Dobré zemiaky sa uro-
dili  na Poľane.

Ako skorú odrodu pestovali Ján-
ku, ktorú kopali už v auguste. 
Neskoré zemiaky - Bukovku, Car-
menka,   dávali na kontigent po-
čas kolektivizácie. Veľké  zemiaky 
narástli na Bukovine. Dnes sa-
dia zemiaky sadzačom rovno do  
kopcov. Zem pod zemiaky, oby-
čajne ďatelenisko,  v jeseni zúho-
rili  a na jar znova zorali. Do nej 
už  zasadili  zemiaky a väčšinou 
ženy  chodili presekávať brázdy. 
Keď  boli práce na poli porobené, 
pridali sa k nim aj    muži, aby po-
mohli, lebo brázdy  v ďatelinisku 
boli tvrdé. Rovnako chodievali 
so ženami plieť - trhať burinu 
– zelinu medzi zemiakmi.   Ženy 
s mužmi pracovali spoločne pri 
poľných prácach. Kto mal záprah, 
zemiaky kopkoval – ohŕňal plu-
hom pomocou ťažných zvierat. 
Kto nemal, musel ručne.

Domáci spomínajú: „Repiská boli 
krásne, čisté.“  Šutý  si pamätá, 
keď ako žiaci v 50tych rokoch 
dostali príkaz, aby v zemiakoch  
hľadali mandolinku  (pásavku ze-
miakovú). Za každú mali dostať 
50,- korún, ale žiadnu nenašli. 
Dnes  je tento škodca veľmi  roz-
množený a ľudia  by  ho  zbiera aj 

za menej peňazí. 

Pestovanie kapusty
Zavčasu na jar, keď už v záhrad-
kách zmizol sneh  a pôda trocha 
vyschla,   ženy v záhradkách na 
priedomí, samé prvé vysieva-
li kapustné semiačka. Siali ich 
do hriadku pod oknami, tesne v 
blízkosti domu, chránenú pred 
nepriazňou počasia.  Po zasiatí 
ju zakryli najčastejšie smrekový-
mi konármi, prípadne dali na ne 
aj starý koberec, aby vzklíčené 
semiačka ochránili pred jarný-
mi mrazmi. Pred samotným vy-
sádzaním kapustných  priesad 
najskôr  pripravili pôdu,  hrady 
zorali, prekopali a pohnojili. Za-
sadené priesady pokropili svä-
tenou  vodou v tvare kríža, aby 
sa jej darilo   a na ochranu proti 
škodcom posypali popolom. 

Pestovanie ľanu 
Keď boli polia zasiate obilím a za-
sadené zemiaky, prišiel rad na 
ľan. Termín sejby pripadal  po 
dňoch zamrznutých, keď už ne-
hrozili mrazy, po Žofii (15. 5.).  
Každá rodina si  na ľan vyčleni-
la obyčajne  menšie pole. Siali 
ho vždy muži, aby sa mu darilo. 
Pôdu pod ľan zorali, pobránili 
a po zasiatí semeno znovu pob-
ránili. Pred samotným  siatím 
sa gazda s gazdinou mali dobre 
pohádať, čo malo zabezpečiť,  
aby narástol  pekný vysoký ľan.  
Tento zvyk bol rozšírený po celej 
Orave.   Po zasiatí, starostlivosť o 
ľan  prešla na ženy. Keď približne  
o mesiac zišiel , chodili do ľanu  
viackrát plieť - vytrhávať burinu. 
Plieť museli pozorne, aby ho ne-
povytrhávali. Keď zakvitol, celá 
roľa bola pokrytá jeho  modrými 
kvetmi. Bola radosť pozrieť na 
zakvitnuté ľanové pole,  ale len 
doobeda. Poobede sa už kvety 
zatvorili a lupene opadali. 

Prvý výhon
Podľa toho kedy prišla jar, začínal 
sa pásť aj statok. Prvý výhon do-
bytka pripadal zväčša na obdobie 
medzi 15. až 20. májom. V deň 
prvého výhonu gazda vo dvore  
kravy  pokropil – požehnal chvoj-
kou, namočenou vo  svätenej 
vode, aby im zabezpečil zdravie a 
ochranu na paši. Aby si čím skôr 
privykli  na pašu,  vyháňal ich 
polazníkom – prútom, ktorý pri-
niesli pastieri na Vianoce. Pastier 
kraviar  po ceste  hore dedinou  
pukal bičom, aby gazdovia vedeli, 
že už ide zajímať kravy z horného 

konca. Keď išiel pásť na vzdialené 
pasienky,  každý deň mu v inom  
dome,  z poriadky, dávali chlieb 
so slaninou.  

Pri nedostatku maštaľného hno-
ja sa gazdovia  za malú úplatu 
zvykli dohodnúť s pastierom, aby 
cez obed prešiel s kravami na ich 
pole, aby si tam  políhali – uro-
bili ležovisko. Pri tom kravy pole  
pohnojili.  

Ostatný dobytok – jalovinu, aj 
voly i kone dávali roľníci na hoľu, 
kde ich počas leta pásli pastie-
ri.  V čase potreby k poľným, 
ich  včas ráno  z hole zajali - zo-
šikovali   a po prácach  odšikovali 
späť. Majitelia statku chodievali   
z poriadky, podľa počtu kusov 
dobytka, na niekoľko dní na hoľu 
k pastierom  na výpomoc pri 
pasení a strážení zvierat. K mla-
dým mužom na hoľu chodievali 
na návštevu  ich ženy. Hovorilo 
sa,  že chodia   so soľou. Okrem 
prineseného jedla, ostávali v ich 
spoločnosti.

Ovce vyháňali na pašu blízko 
dediny  už koncom apríla. Pred 
pasením ich v domácnostiach 
ostrihali a zároveň označkovali, 
najčastejšie zastrihnutím znakov 
do uší. Pri odchode na salaš na 
holi pri preberaní oviec od maji-
teľov  si bača značil počet oviec 
a celé stádo posvätil chvojinou 
namočenou vo svätenej vode. 

Z jari za  slnečného počasia ženy 
a dievky   na bieloviskách , v blíz-
kosti  vodného zdroja, bielili plát-
no. Bolo  vystreté na tráve pri rie-
ke Orave, alebo v záhrade, sade. 
Plátno polievali ženy, ale často 
aj deti viackrát do dňa, vždy keď 
uschlo.  Pred západom slnka su-
ché plátno  poskladali a vzali do-
mov. Pri slnečnom  počasí v biele-
ní pokračovali aj v ďalších dňoch, 
pokým nebolo pekné biele. 

Život ľudí bez  predsudkov
Rozhľadenosť  a schopnosť roz-
umne usudzovať v mnohom  ov-
plyvnila ich životy. V nich sa len  
v malej miere  prejavili  pred-
sudky a povery vychádzajúcich 
z ľudovej viery,   ktorých korene 
siahajú  do pohanského obdobia. 
V porovnaní s okolitými obcami 
ich každodenný život len v malej 
miere ovplyvňujú predsudky. O 
to emotívnejšie sú prejavy spoje-
né s rodinným životom, založené 
na súdržnosti, úcte  a vzájomnej 
láske. Aj prejavy ľudovej zbožnos-
ti nepresahujú  rozumné   úva-
hy.  Ľudia si časom sami vytvorili 
vlastné predstavy zbožnosti a úc-
ty k Bohu, Panne Márii i svätým. 
Spolu so zvykmi a obyčajami os-
tali pevne zakorenené v ich  ve-
domí po mnohé generácie až do 
súčasnosti.
Pokračovanie v budúcom čísle 
Žiaru.

Redakcia ¢

Výzva, k občanom o pomoc s fotografia-
mi do novej monografie o obci

Prosíme občanov o poskytnutie fotografií z ro-
dinných albumov, aby sme mohli čo najvernejšie 
priblížiť život a históriu, staršiu i novšiu k textu 
aj obrazom.

Fotografie stačí priniesť na obecný úrad, kde 
ich oskenujeme a hneď si ich odnesiete domov, 
nehrozí poškodenie ani strata fotografii.

Špeciálne by sme prosili fotografie 
s týmito témami:

Škola, šport, objekty, zábery z domov 
okolo cesty ale aj iné, o ktorých si myslí-
te, že by mohli byť zaujímavé.

Obecný úrad ¢
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Pre podielnikov, ale aj pre ob-
čanov obce Sedliacka Dubová 
predkladám čiastočnú správu 
o činnosti SPOLKU URBÁ-
RU-pozemkové spoločenstvo 
(ďalej len SU-ps) obce Sedliac-
ka Dubová. 

Ani sme sa nenazdali a končí 
sa rok 2024 a k nemu patrí sym-
bolické „obzretie sa“ alebo ak sa 
to niekomu viac páči, tak bilan-
covanie. Po ostatných pandemic-
kých rokoch, ktoré sú za nami, 
sme aktuálne svedkami nastupu-
júcemu útlmu v drevárskom prie-
mysle. Hlavným faktorom tejto 
recesie je narastajúca inflácia 
v Európe a nástup súčasnej ener-
getickej krízy, ktorá je spojená 
s vojnou na Ukrajine. Hlavným 
dôvodom je zastavenie dodávok 
ruského plynu do Európy, čo spô-
sobilo aj vysoký dopyt najmä po 
palivovom dreve. Obyvatelia sa 
potrebujú zásobiť drevom pred 
zimnou vykurovacou sezónou 
a mnohí ho nakupovali aj do zá-
soby z obavy pokračovania ener-
getickej krízy. Hospodárenie SU-
ps v roku 2024 bolo ovplyvnené 
aj týmito skutočnosťami, ale aj 
pohyblivými cenami jednotli-
vých sortimentov dreva na trhu 
v priebehu roka.

Spoločenstvo hospodári pod-
ľa vypracovaného a schváleného 
PsoL podľa nového zákona Prog-
ramu starostlivosti o lesy, ktorý 
eviduje 324,73 ha lesných pozem-
kov, ktoré sa nachádzajú v kat. 
území obce Sedliacka Dubová 
a Horná Lehota a malá časť v kat 
území obce Pribiš. Ťažba je vy-
počítaná na celú decéniu pričom 
hneď na úvod je potrebné uviesť, 
že je to ovplyvnené množstvom 
ukazovateľov či už zvlášť odstra-

ňovanie následkov škodlivých 
činiteľov veternej kalamity, na-
padnutie lykožrútom smrekovým 
a pod.. Celkove urbár eviduje na 
základe komutácie 490 ha 25 ár 
91 m2 pozemkov zapísaných na 
šiestich LV. V kat. území Sed-
liacka Dubová LV 624 vo výmere 
322 88 72, LV č. 857 vo výmere 
22 50, LV č. 1130 vo výmere 62 
22 92. Spolu v kat území Sedliac-
ka Dubová 385 34 14 pozemkov. 
V kat. území Horná Lehota LV 
1041 vo výmere 71 34 08, LV 
1043 vo výmere 33 51 09. Spolu 
v kat. území Horná Lehota 104 85 
17 pozemkov. V Pribiši LV č. 988 
vo výmere 6 60 m2. Z celkového 
počtu jednotlivých kultúr obhos-
podarujeme 268 ha 30 ár 58 m2 
lesných pozemkov. Zbytok sú za-
stavané plochy, orná pôda, TTP, 
VP, a ostatné plochy. Celkový 
počet osôb v spoločenstve evidu-
jeme 181 žijúcich členov a tento 
počet sa mení podľa usporiada-
nia majetku, dedičských konaní, 
prípadne kúpy a predaje. Touto 
cestou chceme dať na vedomie 
členom, ktorý vykonali kúpu 
resp. prebehlo dedičské konanie, 
že podľa Zmluvy o pozemkovom 
spoločenstve sú povinní nahlásiť 
všetky zmeny evidovaných sku-
točností do dvoch mesiacov odo 
dňa ich vzniku čo sa v praxi ne-
dodržiava a máme členov ktorí si 
túto povinnosť k dnešnému dňu 
nesplnili. 

Hlavným príjmom pre spolo-
čenstvo v roku 2024 bola ťažba 
dreva. Od roku 2024 ťažba ka-
meňa z lomu Skalka, ktorý má 
v prenájme fi. Balun Trstená je 
zastavená a prebiehajú v ňom 
rekultivačné práce a popri nich 
drvia nepotrebný kameň. Pre 
uvedené činnosti rekultivačných 

Správa o činnosti Spolku Urbáru prác bola vypracovaná nájomná 
zmluva, ktorá zahrňovala príjem 
pre spoločenstvo 24 000 EUR. 
V mesiaci november bola zo 
strany banského úradu vykonaná 
kontrola lomu Skalka, kde bude 
vypracovaná štúdia ďalších po-
stupov o ktorých budeme infor-
movať na valnom zhromaždení.. 

Stav na úseku ťažby:
Ťažba prebiehala od januára 

2024 v lokalite Sujovo porast č. 
45. Pokračovali sme v apríli, má-
ji a prakticky ťažba pretrváva aj 
v decembri. Ťažba prebiehala v lo-
kalitách: Črťaž, Magurka, Magura 
230, 231, 232, 274 a Stojkov 259. 
Momentálne prebieha ťažba hrani-
cou Magury kde sme našim strojom 
JCB nakopávali cesty, aby ťažba 
bola efektívnejšia na približovanie 
dreva. Všetku ťažbu smerujeme 
na Poľanu kde je zriadený hlavný 
sklad a odtiaľ je zvážané. Odbe-
rateľ fi. Šeľo s. r. o. Hruštín vzišla 
z výberového konania a všetky zá-
väzky voči SU-ps má k dnešnému 
dňu splnené. Celkovo v roku 2024 
t. j. k dnešnému dňu sme vyťažili 
a odviezli 2 551 m3 drevenej hmo-
ty vo finančnom vyjadrení hodnota 
165 884, 07 Eur. Z toho je potrebné 
odpočítať ťažbu a tá vyplývala jej 
úhrada, ktorej výška v jednotlivých 
lokalitách sa pohybovala od vzdia-
lenosti odvozného miesta a nároč-
nosti terénu. V rámci ťažobnej čin-
nosti prebehli výberové konania na 
ťažbu podkôrnikovej kalamity na 
lokality Sujovo, Magura, Stojkov 
z ktorých vzišiel víťazne subjekt 
firma DREVOTOP (pán Tomašák 
Pavol z Hornej Lehoty). Z jeho 
pracovnou činnosťou sme nadmie-

ru spokojný je zrodený pre prácu 
v lese a je aj k nemu citlivý. 

 Po ťažbe, ktorá sa vykoná-
vala ešte v zimných mesiacoch 
roka 2023 sme zabezpečovali 
vyčistenie, uhadzovanie a spá-

lenie konárov po ťažbe s týmito 
prácami sme započali 9. apríla 
a to v lokalite Bachárová (pozn. 
o týždeň tam napadol sneh a bolo 
–2 stupňov). Po príprave plôch na 
výsadbu stromčekov – tieto práce 
sme zahájili 29. apríla a vysade-
ných bolo 5000 stromkov z toho 
smrek 2500 ks, buk lesný 1500 
ks, jedľa 500 ks, borovica 500 
ks. Zalesňovanie spolu 5,81 ha. 
Pracovné činnosti v lese majú 
svoju postupnosť a vždy sú na-
viazané na počasie. Po vysade-
ní sme pokračovali vo vyžínaní 
trávy a plevela okolo stromkov 
a pokračovali sme v uhadzovaní 
po ťažbe. V októbri sme sa pus-
tili do záverečných prác a to do 
náteru stromkov proti ohryzu 
zvery kde sme spracovali 115 kg 
cervakolu.

Všetky tieto práce vykonáva-
li sezónny pracovníci, tzv. členky 
a členovia nášho SU-ps za čo sa 
im chcem v mene svojom ako 
aj v mene výboru poďakovať za 
ich prístup k práci v lese, ktorá 
je náročná aj vzhľadom na rôzne 
poveternostné podmienky, ako je 
dážď, slnečné lúče, oheň a dym 
pri spaľovaní a pod. Za ich odve-
denú prácu ešte raz veľká vďaka, 
lebo bez ich pričinenia v budúc-
nosti naše pokolenia nebudú mať 
hospodárske zisky. Menovite : 
Jozef Dulačka. Ing. Róbert Ho-
lub, Miroslav Karetka, Helena 
Karetková, Zita Grofčíková, 
Magda Jantošíková, Mária Bajči-
čáková. Podľa našich síl a mož-
ností sme v tomto roku odviedli 
maximum čo sa s týmto personá-
lom dá urobiť.

Na ochranu lesa proti šíreniu 
a premnoženiu sa škodcov, najmä 
podkôrny hmyz, kde je najviac 
rozšírený lykožrút smrekový, ly-
kožrút severský, lykožrút vrchov-
cový a iné, ktoré v našich lesoch 



11december 2024 Spravodaj Žiar

robia veľké škody. Ochranu proti 
uvedeným škodcom vykonávame 
pomocou tzv. lapačov podkôrne-
ho hmyzu, kde dávame feromó-
nové návnady na prilákanie hmy-
zu a potom ho ničíme. Takýchto 
lapačov máme po celom teritóriu 
našich lesov rozmiestnených 19 
ks a sú umiestnené v smrekových 
porastoch, aby sme zabránili po-
škodeniu zdravého lesa, preto-
že pri napadnutí tento vyschne 
a odumrie a cena pri odpredaji sa 
rapídne znižuje. 

Záujemcom na samo výrobu 
paliva boli vydané 4 povolenia a 
to hlavne čistenia v priestoroch 
po ťažbe, dozbere suchárov a 
kalamity. Asignácie sa vydávali 
po obhliadke na tvare miesta a z 
uznesenia výboru sa samovýroba 
bude v roku 2025 prideľovať vý-
lučne za účelom čistenia v pries-
toroch po ťažbe. 

Žiadosti o palivové drevo sa 
v roku 2024 opäť vyšplhali na 
rekordné čísla – uspokojili sme 
83 podielnikov. Ťažbu tvrdého 
dreva – buka sme nevykonávali, 
iba v prípade náhodnej ťažby ka-
lamity a vytvorenia ťažobnej lin-
ky, prípadne prerezávky. V tomto 
smere nám opätovne vypomohol 
Šelo s. r. o., pán Šeliga, kde sme 
pre podielnikov, ale aj nečlenov 
zabezpečili palivové drevo, ale 
cenová relácia už nešla cez náš 
účet to bola len služba nášho 
spoločenstva. Pri tejto činnosti 
poznamenám, že okrem zabez-
pečenia bolo zo strany SU-ps za-
bezpečované rozmanipulovanie 
a potrebný servis spojený s dovo-
zom drevnej hmoty. Záujem je aj 
po smrekovej palivovej drevnej 
hmote, ale nie taký objemný, ako 
po bukovom dreve. Za predaj sm-
rekového a bukového dreva po-
dielnikom spoločenstva sme zin-
kasovali do pokladne 4.804,98 €. 
Ako to bude s palivovým drevom 
v roku 2025 to vám teraz neviem 
povedať. Máme plán vykonať 
prebierky a prerezávky podľa 
PSoL (Plán starostlivosti o les), 
ale zvlášť ťažbu buka neplánuje-
me to len ojedinele pri kalamitnej 
ťažbe ak sa nám vyskytne prob-
lém. Určite budeme evidovať žia-
dosti a pri prípadných možných 
okolnostiach postupne uspoko-
jovať. Preto aj touto cestou Vás 
chceme informovať, kto má záu-
jem o palivové drevo nech si prí-
de do kancelárie SU-ps nahlásiť 
svoj záujem, ako aj podmienky 
prípadného dovozu drevnej hmo-
ty. Bude treba počítať aj s takou 

alternatívou, že nie každého bu-
deme môcť uspokojiť pre vysoký 
záujem., pritom v súkromných 
lesoch je suchárov viac než dosť 
a niekde v prístupných miestach. 
Len tam je podmienka mať vyba-
vené povolenia na ťažbu, ktoré 
vydáva Okresný úrad životného 
prostredia nie obec ani urbár.

Výbor SU-ps sa od Valného 
zhromaždenia stretol 3 krát kde 
riešil jednotlivé úlohy a prijal 
opatrenia činností k plneniu úloh. 
V priebehu roka 2024 v priaz-
nivom počasí pokračovali sme 
v údržbe lesných ciest v lokalite 
Poľana, smer Magura vrátane za-
bezpečenia priepustov a údržby 
smerom na Košariská. Vplyvom 
dažďa došlo k podmytiu cesty na 
Poľanu, ktorá bola spojazdnená 
po úprave a za pomoci našej tech-
niky JCB stroja a návozom lomo-
vej skaly – makadamu, ktorú na-
vážala fi. Balun Trstená. Taktiež 
v Sujove došlo k podmytiu cesty 
a bolo potrebné položenie rúr 
k odkloneniu potoka aj tu sme si 
to zabezpečovali vlastnou tech-
nikou. V úprave ciest plánujeme 
pokračovať, kde v úseku cesty na 
Maguru je potrebné položiť od-
vodňovacie rúry a zhutnenie jed-
notlivých úsekov. Všetky úseky 
ciest potrebujú prerezávku, pre-
svetlenie aby sa netvorili mláky, 
opravy krajníc, prečistenie prie-
pustov a obnovenie rigolov. Aj 
v tomto roku sme sa finančne po-
dieľali pri úpravách lesných ciest 
kde sme jednotlivé úseky vysý-
pali asfaltovou drťou, ktorú sme 
zabezpečovali spolu s OcÚ cez 
riaditeľa SSC p. Ing. Maroša Or-
šuliaka. Ešte raz chcem zdôraz-
niť, že zjazdnosť ciest a prístup 
k lesu nám zabezpečuje obnovu 
lesa čo je náš hlavný cieľ a tým 
aj zveľaďovanie nášho spoloč-
ného majetku. Všetci tí čo jazdia 
do lesa v chotári cítia, že sa po 
týchto cestách jazdí pohodlnej-
šie. Tu by som chcel apelovať 
dobrým slovom na tých čo jazdia 
po týchto cestách či už za zlého 
počasia, alebo len tak, aby sme si 
to vážili, že nie každý má terénny 
automobil resp. traktor na prepra-
vu. Musíme si uvedomiť, že zá-
kladom dobrej cesty je v prvom 
rade dobré odvodnenie. Chcem 
využiť túto príležitosť a apelovať 
na nás všetkých, že vzhľadom na 
finančnú náročnosť údržby les-
ných ciest je potrebné upravené 
cesty využívať len v priaznivom 
počasí, t. j. za suchého počasia, 
poťažne v zimnom období, keď 

je pôda a cesty zamrznuté. Dosť 
často sa stáva, že po nás ostávajú 
koľaje, priekopy, zahádzané a za-
sypané rigoly po sťahovaní dreva 
so súkromných pozemkov a pod. 
Dobré cesty vytvárajú priaznivé 
podmienky na prístup do ďalších 
lokalít s možnosťou využiť uve-
dené cesty aj občanmi obce.

Technika v správe SU-ps : JCB, 
Traktor Waltra s vývozkou, 
Vozidlo Land Rover.

K pracovnému výkonu čin-
ností na JCB stroji je vyškolený 
Boris Šutý. Aj tento stroj, ktorý 
je v majetku SU-ps našiel svo-
je využitie hlavne pri úpravách 
ciest, zvážnic a hlavne úprave 
ciest po ťažbe resp. aj vplyvom 
poveternostných podmienok po 
prudkom daždi a záplavách. Ale 
čoraz častejšie sa objavuje aj pri 
výkone pracovných činností v in-
traviláne pri rôznych činnostiach 
pomoci občanom Sedliackej 
Dubovej. JCB stroj odpracoval 
148,4 Mh a do pokladne zinka-
soval 2 342,49 €. Okrem uvede-
ných pracovných činností JCB 
počas roka pracoval pri činnos-
tiach SU-ps a to hlavne pri úpra-

ve ciest, zvážnic a hlavne úprave 
ciest po ťažbe resp. aj vplyvom 
poveternostných podmienok. Na 
stroji bola vykonaná povinná 
ročná prehliadka, ktorú vyko-
nala servisná služba zo Zvolena 
a boli vymenené všetky olejové 
náplne. 

Traktor Waltra s vývozkou
Uvedený stroj je neodmysli-

teľnou súčasťou v našom spolo-
čenstve a stáva sa nesmiernym 
pomocníkom pri približovaní 
a manipulácii dreva na odvozné 
mestá – sklady resp. pri odvoze 
a dovoze drevnej hmoty členom 
spoločenstva v podobe palivové-
ho dreva. Zazmluvneného máme 
vodiča Borisa Šutého, ktorý má 
potrebné školenia a doklady na 
obsluhu a riadenie stroja, ktoré 
si pravidelne obnovuje. S jeho 
prácou sme v spoločenstve spo-
kojný. Na traktore a vývozke sa 
počas roka vykonali potrebné 
servisné výmeny olejov a filtrov, 
tlakových hadíc, a opravy jed-
noduchého charakteru čo bola aj 
väčšia finančná položka z roz-
počtu. Pri týchto servisných kon-

Dokončenie na s.12
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trolách spolupracujeme s firmou 
p. Rastislava Miháľa, ktorý nám 
to sprostredkúva a zabezpečuje. 
Vývozka pre podielnikov na do-
voz resp. prepravu drevnej hmoty 
bola poskytnutá v 79 prípadoch 
čo predstavovala hodnotu do po-
kladne spoločenstva 1 905,90 €. 
Jednalo sa o rôzne trasy, ktoré sa 
riadili podľa schváleného cenní-
ka, ktorý schválil výbor SU-ps.

Vozidlo LAND ROVER
(NO 069 CZ)

Uvedené vozidlo sme zakúpi-
li – zapísali 2. 5. 2023 za sumu 
15 000 €. Určite ste ho väčšina 
zazreli zelenú krabičku, ktorá je 
pre prepravu brigádnikov kom-
fortnejšia, ale aj bezpečnejšia 
nakoľko nie sú tam natlačený. 
Zatiaľ maximálna spokojnosť na 
údržbu nakoľko sa pohybujeme 
po lesných cestách v teréne s vo-
zidlom sme spokojní. 

V rámci starostlivosti o maje-
tok spoločenstva budova SU-ps 
prešla rekonštrukciou a to vý-
menou podláh, obnovou omietok 
v miestnostiach a vymaľova-
nie priestorov. Práce ešte nie sú 
u konca chystáme na omaľova-
nie pivničných priestorov, natia-
hnutie elektriky aby sme využili 
každučký priestor. Momentálne 

Vážení spoluobčania,
Radi by sme sa s Vami po-

delili o nedávno znovuobjavené 
a nesporne zaujímavé historické 
fotografie z rokov 1957 a 1972 
na ktorých je možné vidieť ako 
sa žilo v našej obci v minulosti. 
Zaujímavosťou je že v roku 1957 
nebolo veľa možností fotiť fareb-
ne a práve preto sú uvedené foto-
grafie zaujímavé – lebo sú naozaj 

farebné a nie kolorované.
Keďže je to viac ako 67 rokov 

späť do roku 1957, niektorí dnes 
ešte žijúci dôchodcovia sa na fo-
tografiách možno sami spoznajú, 
alebo si na fotografiách nájdu 
svojich rodičov prípadne starých 
rodičov ktorí v tej dobe žili.

Fotografie doniesol zo svojej 
nedávnej cesty v USA náš spolu-
občan Martin Šutý ktorý sa spo-

lu s bratom Jurajom, bratrancom 
Jurajom Pribulom a jeho sestrou 
Luciou Pribulovou navštívili kon-
com septembra svojich príbuz-
ných v USA.  Počas cesty v USA 
navštívili okrem iných aj našu 
rodáčku p. Annu Priebojovú rod. 
Slamkovú ktorá žije v USA na 
predmestí Chicaga a tento rok v 
marci oslávila úctyhodný vek 102 
rokov. Narodila sa v roku 1922 v 
našej obci v dome – drevenici 
– ktorá stála na mieste kde dnes 
stojí dom so súpisným číslom 8 
(aktuálne dom rodiny Šutých). V 
roku 1936 ako 14 ročná odišla so 

svojimi rodičmi a súrodencami 
do USA kde žije doteraz. Jej otec 
Peter Slamka tam spolu s rodinou 
prevádzkoval vlastnú krčmu. Tam 
sa vydala za Jozefa Prieboja ktorý 
sa narodil už v USA, avšak jeho 
rodičia pochádzali z Chlebníc a 
vysťahovali sa do USA ešte pred 
rokom 1900. Má troch synov kto-
rí sú už taktiež v dôchodkovom 
veku a dobre sa o svoju mamu 
starajú. Jeden s jej synov – Jo-
zef, aktuálne 70 ročný dôchodca 
a bývalý všeobecný lekár, sa na 
dôchodku začal venovať triede-
niu starých rodinných fotografií. 

Z návštevy u rodákov v USA

máme v prenájme 1 miestnosť 
na kanceláriu a druhú miestnosť 
sme dali do prenájmu p. Oršulia-
kovej Márii na zriadenie Kader-
níctva k dispozícii na prenájom 
máme ďalšie 3 miestnosti k pre-
nájmu. Z jednotlivých miestností 
sa spracovali fotodokumentácie, 
ktoré sme dali k uverejneniu na 
webovú stránku obce. Aj toto je 
určitá forma inzercie ak by ste 
o niekom vedeli, že by hľadal 
priestor k svojmu podnikaniu 
môžete ho odporučiť na SU-ps 
kde mu priestory ukážeme. 

Aktívne sme sa zapájali aj 
pri zabezpečení akcií obce, či už 
pri stavaní mája v obci, kde sme 
poskytli potrebné materiálne za-
bezpečenie. Máme veľmi dobré 
vzťahy a spoluprácu s vedením 
obce, s p. starostom Mgr. Ladisla-
vom Tomáňom, a pánom. fararám 
Františkom Dudiakom, Dobro-
voľným hasičským zborom, Zá-
kladnou organizáciou JDS a ostat-
nými zložkami pracujúcimi v ob-
ci. Farskému úradu sme poskytli 
finančný príspevok 2 066,50 Eur 
pre inštaláciu automatického or-
ganu a veľkoplošného monitoru. 
Finančne sme podporili ZO JDS 
– klub dôchodcov, Dni obce, 
DHZ a rodine Gvorovej sme po-
skytli smrekové palivové drevo 6 
m3 z kalamitnej ťažby. 

Tiež zabezpečujeme celý rad 

operatívnych činností, ktoré po-
trebujú naši členovia a o ktoré 
nás chodia žiadať cez pravidelné 
stránkové hodiny.

Nakoľko tento rok 2024 bol 
náročný po všetkých stránkach, 
nakoľko objem prác býval v roz-
sahu násobkov toho, čo by bolo 
pri normálnom obhospodarovaní 
lesa. Zvládnuť všetky úlohy si 
vyžadovalo plné nasadenie všet-
kých pracovníkov SU-ps a to nie-
len v pracovnom čase, ale často 
krát aj v čase osobného voľna. 
Na záver môjho bilancovania 
činnosti výboru SU-ps Sedliacka 
Dubová sa mi dovoľte obzvlášť 
poďakovať členom výboru za 
súčinnosť pri riešení problémov, 
ktoré sprevádzajú každú hospo-
dársku činnosť, či už v lese, ale-
bo pri interakcii SU-ps s vonkaj-
ším podnikateľským prostredím,. 
lebo aj bez ich pričinenia, by sme 
nedosiahli tak priaznivý hospo-
dársky výsledok. V neposlednom 
rade chcem poďakovať všetkým 
pracovníkom v ťažbovej činnos-
ti, ktorí sa podieľali na spraco-
vaní kalamity. Je to práca nebez-
pečná, namáhavá a z hľadiska 
spoločnosti nie vždy docenená.

Osobitné poďakovanie pat-
rí ešte raz pracovníčkam a pra-
covníkom v pestovnej čin-
nosti. Zabezpečiť taký objem 
prác, aký sme mali v roku 2024 

si zaslúži môj a Váš obdiv.  
Ak premeškáme nejaké obdobie 
ťažko sa to doháňa. Chcem sa 
poďakovať aj pracovníkom v ťa-
žobnej činnosti ako aj našim od-
berateľom od spoločnosti ŠEĽO 
s. r. o. za maximálne korektné 
vzťahy a našim ťažbárom fi. Dre-
votop – Palovi Tomašákovi. Tiež 
chcem poďakovať dozornej rade 
za vzájomnú spoluprácu. Opätov-
ne ešte raz ďakujem pracovníkovi 
z obsluhy JCB a Traktora Boriso-
vi Šutému za spoľahlivosť.

V tomto predvianočnom čase 
buďme k sebe navzájom láska-
vejší a úprimnejší, aby priania 
nevyzneli len ako prázdne slová, 
ale aby boli úprimné – zo srdca. 
Tiež nemusíme mať perfektne vy-
žehlený a naškrobený obrus, ani 
vianočný stromček vyzdobený 
v módnom štýle, ba dokonca ani 
dobroty od výmyslu sveta. Viano-
ce sú vtedy, keď na stole rozvo-
niava tradičné dubovské sviatoč-
né jedlo a večer k nemu zasadne 
celá rodina v zdraví a pokoji.

Želám preto všetkým, aby po-
čas nadchádzajúcich vianočných 
sviatkov našli pokoj v rodinnom 
kruhu a do nového roku pevné 
zdravie.

Spolok urbáru - pozemkové 
spoločenstvo Sedliacka Dubová

Jozef STREŽO ¢ 

Správa o činnosti Urbáru
Dokončenie zo s. 11
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On sám so svojím bratom Tomá-
šom navštívili Slovensko a Oravu 
prvýkrát v roku 1972 a tak nám 
vedel ukázať a poskytnúť fareb-
né fotografie z ich cesty ktoré on 
sám nafotil.

Spomínané fotografie z roku 
1957 – farebné zdigitalizované 
diapozitívy – však Jozef obja-
vil po svojom otcovi v garáži v 
starej krabici od topánok. Tie-
to následne zdigitalizoval takže 
sme mali možnosť ich u neho 

osobne vidieť aj aj ich priniesť 
späť na Slovensko. Fotografie 
nafotil jeho otec počas ich cesty 
spolu s manželkou Annou a jej 
rodičmi Petrom  Slamkom a An-
nou Slamkovou rod. Dlholucká. 
Zaujímavosťou je že do Európy 
sa vybrali loďou a loď viezla aj 
ich nové americké  auto ktorým 
po vylodení cestovali po Európe. 
Jednalo sa v tej dobe o najnovší 
model Chrylser Windsor r.1957 
s 8 valcovým motorom objemu 

5,7 litra a dĺžkou 5,5 metra. Na 
európske pomery tej doby to bolo 
impozantné auto čo vidieť aj na 
fotografiách.

Týmto autom  precestovali 
hlavné pútnické miesta ako Lur-
dy, Fatimu, Rím a  aj Benátky. 
Samozrejme navštívili aj Oravu. 
Dubovú, Dlhú a Chlebnice kde 
mali svojich príbuzných a zná-
mych. Počas celej cesty si robili 
farebné fotografie čím doku-
mentovali svoju cestu a život v 

tej dobe. Celkovo vraj vyfotili 6 
farebných filmov z ktorých boli 
následne zhotovené diapozitívy 
ktoré sme v digitalizovanej po-
dobe dostali aj my aby sme sa 
so súhlasom p. Jozefa Prieboja 
mohli s Vami o ne podeliť.

Výber fotografii uverejníme 
čo čoskoro na webe obce.

Pevne veríme že Vás tieto fo-
tografie zaujmú tak ako zaujali aj 
nás.

Ing. Martin Šutý ¢

20. výročie vzniku Základnej organizácie Jednoty Dôchodcov v obci
Životaschopnosť každej organi-
zácie sa spozná až po uplynutí is-
tého času jej existencie. O života-
schopnosti Základnej organizácii 
Jednoty dôchodcov Slovenska v 
Sedliackej Dubovej svedčí fakt, 
že už existuje 20 rokov.

Seniori v obci si Klub dôchod-
cov ako familiárne volajú svoju 
organizáciu založili 11. 7. 2004. 
Na ustanovujúcej schôdzi bolo 26 
seniorov a zvolili si päťčlenný vý-
bor v zložení predseda Mgr. Peter 
Havrila, podpredseda Anna Šutá, 
hospodár Mária Zajacová, členo-
via Anna Štigová a Marián Miháľ.  
Do trojčlennej revíznej komisie 
boli zvolení Helena Laurinčíková 
predseda, členovia Mária Brtošo-

vá a Milan Machaj.
Ustanovujúca schôdza sa ko-

nala za prítomnosti starostu obce 
Mgr. Ladislava Tomáňa, predsedu 
okresnej organizácie Ing. Eduar-
da Trizuliaka a zástupcu klubu z 
Dlhej nad Oravou Jozefa Geráta. 
Odvtedy sa zmenili viacerí čle-
novia výboru, i členská základňa. 
Vo výbore sú však stále spomedzi 
zakladateľov a iniciátorov klubu 
Helena Lavrinčíková, Marián Mi-
háľ a Anna Šutá,

Za dvadsať rokov sa však mno-
hé pomenilo. Všetci sme predo-
všetkým o dvadsať rokov zostarli 
a mnohí zo zakladajúcich členov 
už nie su medzi nami. Taký je ko-
lobeh života. prišli a prichádzajú 

však noví spoluobčania, ktorí dovŕ-
šili seniorský vek a organizácia žije 
a vyvíja svoju činnosť ďalej. 

V súčasnosti má organizácia 
32 členov a zaujímavá je veková 
analýza, ktorú sme si pre zaujíma-
vosť urobili. Dokopy, všetci čle-
novia majú celkom 2 305 rokov. 
Priemerný vek organizácie je 72 
rokov. Najstaršou členkou je pani 
Mária Durdiaková a najmladšou 
Monika Šnapková.

Na začiatku, po vzniku bola 
činnosť organizácie pestrá, rôz-
norodá. Boli organizované via-
ceré spoločné zájazdy, chodilo 
sa na kúpanie, robili sa brigády. 
Činnosť organizácie prebiehala 
štandardne celé roky. 

Najväčším zásahom, obme-
dzením pre celú spoločnosť a te-
da aj pre činnosť našej organizá-
cie bola epidémia Coronavírusu 
od začiatku roka 2020. Epidémia 
rozdelila štvorročné obdobie 
medzi snemami JDS na dve po-
lovice. Kým roky 2018 – 19 boli 
plodnejšie na možnosť realizovať 
rôzne aktivity, roky 2020 – 22 
priniesli výrazné obmedzenia. 
Napriek tomu organizácia pra-
covala pri rešpektovaní všetkých 
sanitárnych a administratívnych 
obmedzení.

Členovia organizácie sa zapo-
jili do rôznorodých aktivít počí-
najúc brigádami pri skrášľovaní 

Foto z ustanovujúcej schôdze v roku 2004 Ešte jeden historický pohľad na jedno z prvých posedení JDS

Dokončenie na s.16
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v recitátorskej súťaži vo Vyšnom 
Kubíne s názvom ,,Vyšnokubín-
ske Prviesenky“, kde obsadil už 
bývalý absolvent našej mater-
skej školy krásne 3. miesto. K 
30.06.2024 ukončilo dochádzku 
do materskej školy sedem detí a 
2. 09. 2024 sa brány materskej 
školy s naplnenou kapacitou ot-
vorili pre ďalšie deti, ktoré spo-
lu s nami objavujú a spoznávajú 
nové zaujímavosti.

Pestrý a aktívny život mater-
skej školy môže široká verejnosť 

sledovať prostredníctvom webové-
ho sídla https://mssedliackadubo-
va.edupage.org/, kde sú zverejnené 
všetky aktuality a priebeh výchov-
no-vzdelávacieho procesu.

Milí čitatelia v mene celého 
kolektívu materskej školy Vám 
prajem Vianoce plne lásky, po-
koja, pohody v kruhu najbližších 
a do nového roka veľa zdravia, 
spokojnosti a porozumenia.

S úctou Mgr. Soňa Poláková
(riaditeľka MŠ) ¢

Vážení čitatelia Žiaru!
Kalendárny rok 2024 sa blíži 

ku svojmu koncu, kedy hodno-
tíme jeho priebeh a veríme, že 
ten ďalší 2025, na prahu ktoré-
ho stojíme bude ešte lepší, krajší 
a úspešnejší.

Počas celého tohto roka sme 
prežili v našej triede ,,USILOV-
NÝCH VČIELOK“ mnoho spo-
ločných a radostných chvíľ. V 

priebehu jednotlivých mesiacov 
sme mali pre deti pripravené veľ-
ké množstvo aktivít, ktoré sme 
realizovali nielen v materskej 
škole, ale do plnenia mnohých 
zaujímavých úloh sa mohli zapá-
jať aj rodičia a starí rodičia. Pros-
tredníctvom realizácie týchto 
spoločných aktivít v spolupráci s 
rodinou sme sa snažili o upevňo-
vanie vzájomných vzťahov.

Škôlka a škôlkari v roku 2024

Vo výchovno–vzdelávacom pro-
cese sme sa počas roka zamerali 
u detí na vytváranie pozitívneho 
vzťahu k divadlu a vzťahu ku 
kultúre prostredníctvom činohry 
hercov. Našu materskú školu nav-
štívili so svojimi predstaveniami 
Bábkové divadlo z Piešťan, OZ 
Creativpeople a v rámci spolu-
práce sme prijali pozvanie do MŠ 
Horná Lehota, kde sa nám s pred-
stavením ,,O hluchej zlatej ryb-
ke“ predstavil divadelný súbor z 
Dolného Kubína. Ďalšie divadel-
né predstavenie sme si užili aj po-
čas návštevy Oravskej knižnice 
Antona Habovštiaka v Dolnom 

Kubíne, kde si pre nás pracovníci 
pripravili dramatizáciu s bábkami 
na známu rozprávku ,,Koza roha-
tá a jež“. Deti z našej materskej 
školy si mali taktiež možnosť 
vyskúšať, čo znamená stáť na 
doskách, ktoré znamenajú svet a 
to v dramatizáciách počas besie-
dok organizovaných v spoluprá-
ci s obcou, ZŠ Dlhá nad Oravou 
alebo akcií organizovaných len v 
rámci materskej školy.

V priebehu roka sa deti po-
vinného predprimárneho vzdelá-
vania zúčastnili Športovej olym-
piády materských škôl v Kňažej, 
v súťažiach vo výtvarnej tvorbe a Pokračovanie na s. 15 

V sobotu 10. februára 2024 sa 
v našej obci konal už tradičný 
karneval, ktorý organizoval 
Obecný úrad v spolupráci s Ba-
bincom. A ako každý rok, ani 
tento nesklamal!

Návštevníci si mohli vychut-
nať bohatý program plný zábavy. 

Mali sme tradičný obecný karneval
O veselú atmosféru sa postaral 
nezabudnuteľný Šašo Jašo v po-
daní herca Pavla Peschla ml., 
ktorý deti aj dospelých rozveselil 
svojimi kúskami a vtipmi. Počas 
celého popoludnia sa konali rôz-
ne súťaže, pri ktorých sa mohli 
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všetci zúčastniť a získať malú 
pozornosť.

Ani tentokrát nechýbala boha-
tá tombola, pre deti ale aj dospe-
lákov. Staré mamy nám pripravili 
svoje tradičné šišky a tie boli ako 
vždy vynikajúce. Tanečný parket 
roztancoval a o hudobný mix sa 
postaral DJ Jožko Hyža.

Sme úprimne radi, že sa kar-
neval opäť tešil veľkej obľube 
a takýmto spôsobom sme mohli 
spoločne stráviť príjemné po-
poludnie. Ďakujeme všetkým, 
ktorí sa na organizácii podieľali, 
našim sponzorom, rodičom a de-
ťom a opäť sa tešíme na ďalší 
v novom roku.
Babinec ¢

Podvečer 6. 12. zavítal do našej 
obce milý hosť, ktorého očakáva-
li najmä deti. Deti sa zišli v kos-
tole sv. Michala archanjela, kde 
netrpezlivo očakávali príchod 
Mikuláša. Pán farár im pútavým 
spôsobom priblížil život biskupa 

Mikuláš rozžiaril obec
Mikuláša a rozprával o jeho výni-
močných vlastnostiach.

Nakoniec predsa prišiel. Mi-
kuláš sa prihovoril deťom, po-
chválil ich za celý rok a vyzval 
ich k láske a poslušnosti. Sľúbil, 
že ak budú aj naďalej také dobré, 

určite sa k nim o rok vráti.
Vzácna návšteva rozsvietila 

obecný vianočný stromček, pri kto-
rom deti spievali pesničky, recito-
vali básničky a za odmenu dostali 
sladký balíček. Zohriať sa mohli 
pri teplom čaji a aby si mohli od-
dýchnuť aj dospelí, pre rodičov a 
starých rodičov bol pripravený tep-
lý punč a varené vínko.

Všetci prítomní si užili krás-
ny podvečer plný radosti a oča-
kávania. 

Ďakujeme Mikulášovi za 
návštevu a veríme, že aj v budú-
com roku k nám zavíta.
Babinec ¢

Novoročný turnaj v šachu a dáme
Každoročne na sviatok Troch 
kráľov (6. 1.) organizuje obecný 
úrad Turnaj v šachu a v dáme. 
Nebolo tomu inak ani v roku 
2024 a tak zasadačka kultúrneho 
domu privítala 6.januára nadšen-
cov tejto hry. Tohto roku súťa-
žili aj mimo dubovskí účastníci. 

Súťažilo sa v dvoch kategóriách 
dospelí a deti.

V jednotlivých kategóriách sú 
nasledovné výsledky:

Šach deti:
1. Nikolas Laurinčík,
2. Lea Malatinková
3. Samuel Ronec

Šach dospelí:
1. Jozef Capuliak,
2. Ján Šutý,
3. Ing. Pavol Laurinčík

Dáma deti:
1. Nikolas Laurinčík,
2. Peter Šnapko,
3. Lea Malatinková

Dáma dospelí: 
1. Ján Šutý, 
2. Jozef Capuliak, 
3. Ing. Pavol Laurinčík

Vecné ceny odovzdal všet-
kýmstarosta obce.

ďakujeme spoznorom MTS 
Krivá a KOBIT  Dolný Kubín.

Obecný úrad ¢

Mali sme tradičný karneval
Dokončenie zo s. 1� 
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obce cez spoločenské až po špor-
tové akcie. Seniori z klubu uká-
zali, že nechcú sedieť v kúte ani 
žiť iba pozeraním televízie. Dlho-

dobo nás úspešne zastupujú a za-
stupovali na športových akciách 
predovšetkým Ing. Janko Tomáň 
výbernými výsledkami v behoch, 
Ing. Vilko Janík v hode granátom 
do diaľky alebo aj v petangu a 

Marián Miháľ, viaceré ženy pre-
tekali v hode váľkom a najnovšie 
v hode kriketovou loptičkou..

V súčasnosti pracuje na orga-
nizovaní činnosti organizácie vý-
bor v zložení: František Jedinák, 

Anna Miháľová, Helena Laurin-
číková, Mária Murínová, Viliam 
Janik, Marián Miháľ, Anna Šutá 
a Antónia Jedináková. 

Pozývame všetkých seniorov 
v obci: Príďte medzi nás. FJ ¢

20 výročie vzniku ZO JDS
Dokončenie zo s. 1�

Malé obrazové obhliadnutie za tohtoročným Dňom obce 
Naši seniori zo ZO JDS v obci počas ostatnej tohtoročnej akcie – prehliadka hradu v Oravskom Podzámku
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Stolný tenis je už 20 rokov sú-
časťou športového diania v našej 
obci. Každý rok od septembra až 
do apríla sa za zelenými stolmi 
stretávajú vyznávači tohto špor-
tu a to nielen tréningovo ale aj 
súťažne a reprezentujú našu 
obec v tomto športe. Ich pôsobe-
nie a výsledky je možné vidieť 
v oravských novinách ORAVA 
MY ale aj na web portáli:
https://www.stolnytenis.info/.

Vtomto súťažnom ročníku 
2023/2024 hrali za našu obec tri 
dubovské družstvá:

A - družstvo sa v 5. najvyššej 
slovenskej ligy umiestnilo na pek-
nom treťom mieste. Súťaž bola 
kvalitná a náročná. Za toto druž-
stvo nastupovali a najviac bodov 
zaznamenali : Patrik Zrnčík, Ľu-
dovít Strežo, Ladislav Tomáň, Ivan 
Kováč a z dorastencov sa vypraco-
val na hráča A-čka Peter Kajan.

B - družstvo hralo 6.ligu a 
tiež sa mu darilo, keď skončilo 
tiež na 3.mieste. Tu najviac bo-

dovali Peter Kajan, Ján Zrnčík 
st., Jozef Strežo ,Patrik Mihál, 
Sebastian Oršuliak. Peter Dúha. 
Dlhoročný hráč Albert Paríšek 
(otec JOJ-kárskej moderátorky 
Anetky), už nechodí a ani Maroš 
Kuboš, ktorý chodí na vysokú 
školu do Bratislavy.

C - družstvo po vlaňajšom 
postupe z 8.ligy hralo 7.Ligu a 
ich cieľom bolo ako nováčiko-
vi sa zachrániť. Po ťažkých zá-
pasoch sa im to podarilo, keď 
skončili na 6. mieste. O body v 
tomto družstve sa zaslúžili naj-
mä Patrik Mihál, Sebastian Or-

Stolný tenis hráme už 20 rokov
šuliak, Aurel Strežo, Ján Tomáň 
, Robert Holub. Ale zapájali sa 
už aj ďalší adepti tohto športu 
Tomáš Šutý, Peter Šnapko ml., 
David Juričák

 Sme radi ,že sa do tohto 
športu začali zapájať aj žiaci, 
ktorí chodia v utorky trénovať 
,aby tak raz mohli aj oni repre-
zentovať našu obec. Vyzývame 
rodičov, aby posielali svoje deti, 
ktoré by mali záujem o tento 
šport, do sály kultúrneho domu, 
najmä v utorky aby tam mohli 
skúšať a trénovať na štyroch sto-
loch a aby mohli v budúcnosti 
tiež súťažne hrávať.

Nový súťažný ročník začal 
trošku horšie ako predchádza-
júci ale je odohraná iba polka 
súťaže takže výsledok ešte môže 
byť lepší.

Chceme informovať športo-
vú verejnosť, že náš hráč Patrik 
Zrnčík vybojoval na Majstrov-
stvách Oravy, ktoré sa hrali v 
športovej hale v Rabči titul 
Majstra Oravy v kategórii 5-8 
líg spomedzi 70-tich stolných 

tenistov Oravy čo je veľký 
úspech.

Počas roka sa veľmi dobre 
umiestňovali na oravských tur-
najoch naši žiaci, ktorí obsadzo-
vali miesta na stupňnch víťazov. 
Aurel Strežo, Laura Durdiako-
vá, David Juričák, Tomáš Šuty, 
Peter Šnapko ml., Lea Durdia-
ková, Sára Grešková, Sabrinka 
Spišáková.

Obecný turnaj v stolnom te-
nise, ktorý sa uskutočnil na za-
čiatku roka v „A“ kategórii vy-
hral a pohár od starostu zdvihol 
nad hlavu Patrik Zrnčík pred ná-
dejným novým talentom Petrom 
Kajanom a na treťom mieste 
skončil Ladislav Tomáň.V ka-
tegórii „B“ zvíťazil Ing. Viliam 
Janík pred Róbertom Holubom a 
Aurelom Strežom.Turnaja sa zú-
častnilo celkom 17 hráčov, ktorí 
boli nakoniec ocenení vecnými 
cenami.

Stolnotenisový oddiel
TJ Cosmos ¢

Tabuľka aktuálnej polsezóny 5. ligy

Tabuľka aktuálnej polsezóny 6. ligy

Tabuľka aktuálnej polsezóny 7. ligy

Konečna tabuľka minulej sezóny 5. ligy

Konečna tabuľka minulej sezóny 6. ligy

Konečna tabuľka minulej sezóny 7. ligy
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Bežecké lyžovanie je vo všeobecnosti jeden z najzdravších športov vôbec, pretože zapája celé telo bez ohľadu na to, aký spôsob behu resp. 
chôdze na lyžiach si zvolíme. Posilňuje celé telo a zároveň nezaťažuje kĺby, čo je výhodou oproti behu. Navyše, pridanú hodnotu mu dáva 
pohyb v prírode, na čerstvom vzduchu a častokrát aj vo vyššej nadmorskej výške, čo je všetko prospešné pre zdravie, srdcovo-cievny systém a 
prekrvenie celého tela. A aj toto bol jeden z dôvodov prečo pred 25 - rokmi vznikla myšlienka založenia lyžiarskeho oddielu partiou nadšencov 
a ruka v ruke s ňou aj realizácia zimných lyžiarskych prechodov nádhernou prírodou nášho chotára.

Ináč tomu nebolo ani tento rok v tretiu januárovú sobotu, kedy sa konal jubilejný 25. ročník lyžiarskeho prechodu. Z pohľadu množstva 
snehu nám zima nepriala (ináč tomu nebolo ani vo väčšine prechodov v rámci Oravy), no napriek tomu aký-taký poprašok a slnečné lúče boli 
lákadlom absolvovať túto trasu. Našlo sa zhruba tucet bežkárov, ktorým to nedalo a dali túto trať na bežkách. Je fakt, že vďaka svojej histórii 
a povedomiu v Oravskej bežkárskej obci má náš prechod svojou návštevou každoročne viac než solídne čísla záujemcov, ktorí majú chuť 
absolvovať toto podujatie.

Bilancia 25. ročníka je 505 zúčastnených (priemer účastníkov vrátane covidových rokov je 380 ľudí), výborná spolupráca s poľovníkmi (Ľubomír 
Lukačik, Ing. Martin Šutý, Marián Karetka), ktorí varia tradične vynikajúci guľáš a vedia operatívne zareagovať na počet zúčastnených. Tu 
treba podotknúť, že latka bola vysoko postavená Jozefom Šnapkom, ktorý bol dlhé roky človekom garantujúcim delikátnosť guľášu a právom 
mu patrí poďakovanie za kvalitu a kvantitu guľášu, na ktorom sme si pochutnávali. Veľká vďaka patrí partii dievčat z klubu dôchodcov, ktoré 
nám pripravili skvelé šišky, členom lyžiarskeho oddielu združeným okolo Tomáša Oršuliaka, chlapcom Urbanovým a Petrovi Šnapkovi, ktorí 
bez ohľadu na počasie pripravujú trať, občerstvenie a organizačne spolupracujú na hladkom priebehu prechodu a taktiež Adamovi Strežovi s 
partiou, za tohtoročný obohacujúci večerný program so skvelou muzikou. Kombinácia harmonikári - zastrešuje Jozef Šutý a večerná zábava 
- „menežuje“ Jozef Hyža, je benefit, s ktorým sa nestretnete na žiadnom z prechodov v rámci Oravy, preto by bolo dobré, aby tento dubovský 
štandard ostal našim symbolom aj naďalej. Každoročne konaná tombola je súčasťou úsilia organizátorov dať tomuto podujatiu patričnú atmos-
féru. Poďakovanie patrí všetkým sponzorom daného podujatia – Rastislav Miháľ, Obecný úrad, Spolok urbáru...

Súčasťou bilancie je bohužiaľ aj konštatovanie, že naše rady v tomto roku navždy opustil jeden zo zakladateľov a dlhoročný predseda oddielu, 
Jozef Urban. Chcem sa mu v mene oddielu poďakovať za jeho prácu a prínos, ktorým posunul náš lyžiarsky prechod medzi rešpektované 
podujatia nielen v rámci Oravy. Tu by som rád spomenul aj ďalších členov lyžiarskeho oddielu, ktorí tu už medzi nami nie sú: Michal Hojo 
- zakladajúci člen a dlhoročný predseda, Ján Murin, Albert Šutta, Františkovia Majcherovci – dlhoroční členovia a poďakoval sa im za všetko 
pozitívne čo priniesli pre náš oddiel. Začali sme robiť aj nočný prechod chotárom, ktorého termín nie je stabilný a zvyčajne býva 3-4 dni pred 
lyžiarskym prechodom. Podstatnou a neodmysliteľnou súčasťou výbavy je čelovka, nakoľko prechod začína po zotmení okolo 17-tej hodiny. 
Je to výborná adrenalínová zábava, ktorá si ale vyžaduje zdatnejších bežkárov. Jedným z iniciátorov tohto nočného prechodu bol Ing. Peter 
Kudla, ktorí tu tiež už medzi nami nie je. Česť ich pamiatke.

Štvrťstoročie s bežkami – beh na lyžiach zušľachťuje telo aj ducha
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V rámci podujatí, ktoré sa nám podarilo v rámci roka uskutočniť bola nedávna akcia zameraná na prípravu dreva na vatru, opravu drevených 
stolov a sedení pri lyžiarskom altánku a zrealizovali sme v mesiaci november kúpanie v Oraviciach, ktorého sa zúčastnilo spolu s dôchodcami 
35 ľudí. Aj takáto akcia svedčí o vzájomnej spolupráci medzi jednotlivými zložkami figurujúcimi v rámci obce. Touto cestou by som rád in 
formoval všetkých občanov, že lyžiarsky most, ktorý je súčasťou pešej trasy prechodu je momentálne nepriechodný v dôsledku poškodenia 
konštrukcie drevenej lávky. Most bol postavený v roku 2018 a stal sa neodmysliteľnou súčasťou a talizmanom nášho prechodu.

Po jeho obhliadke sme rozhodli, že most bude demontovaný a do prechodu postavíme na jeho mieste nový, ktorý by bol symbolom nášho 
prechodu najbližších 10 rokov. Je na Tomášovi Oršuliakovi a Jozefovi Chajdiakovi aký dizajn zvolia pre tento projekt a ostáva veriť, že toto 
unikátne dielo uzrie svetlo sveta na januárovom prechode v roku 2025. Aj tento moment nech je pre Vás výzvou, zúčastniť sa lyžiarskeho 
prechodu tretiu januárovú sobotu roku 2025.

Chcem sa vopred poďakovať každému jednému, ktorý sa akokoľvek podieľal a bude podieľať na prípravách alebo svojou aktivitou na 
lyžiarskych prechodoch v budúcnosti. Osobne som rád, že je záujem zo strany mladej generácie participovať na aktivitách spojených s činnosťou 
lyžiarskeho oddielu a ostáva mi veriť, že práve mladí ľudia vnesú nové prvky, impulzy a inšpiráciu do smerovania lyžiarskeho oddielu. Je 
potreba si uvedomiť, že pokiaľ chceme byť konkurencieschopní je nutné porovnávať sa s prechodmi našej kategórie v rámci Oravy a vnášať 
nové prvky, ale popritom nezabúdať na to, čo nás ako obec Sedliacka Dubová prezentuje a dáva nášmu prechodu neodmysliteľný charakter.

Vážení spoluobčania, dovoľte, aby som vás v mene lyžiarskeho oddielu pozval v sobotu 18.1.2025 na 26. ročník lyžiarskeho prechodu 
chotárom obce Sedliacka Dubová.

Ing. Mgr. Zrnčík Róbert - lyžiarsky oddiel ¢
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Tento rok sa nám po dlhej dobe 
podarilo znova zorganizovať až 
dve letné družiny, na ktorých sa 
spolu zúčastnilo 37 dobrovoľní-

kov. Tí prišli zo všetkých kútov 
Česka a Slovenska - od Prahy až 
po Sobrance.

Pracovalo sa najmä na kapln-

kách pri Dubovnianskej bráne a 
na obvodovom múre medzi kost-
nicou a Dlžianskou bránou. Asi 
najviac badateľný výsledok je 
namurovanie druhého oblúka na 
severnej kaplnke.

Začiatkom jesene bol tradič-

Dubova Colonorum v roku 2024
ne Deň otvorených dverí v areáli 
zrúcaniny kostola. Vďaka dobré-
mu počasiu sme mohli príjemne 
stráviť deň svätou omšou a roz-
hovormi pri guľáši.

Dubova Colonorum 
Michal Randák ¢

V obci Sedliacka Dubová sa vo 
štvrtok 7. novembra 2024 konalo 
Otvorenie altánku - Technického 
kútika. Tento projekt by nebol 
možný bez podpory Nadácie 

KIA a úzkej spolupráce medzi 
Obecným úradom v Sedliackej 
Dubovej, jeho obecným zastu-
piteľstvom, Komunitnou radou, 
MŠ, Komunitným centrom Jána 

Krstiteľa a neúnavnej práce na-
šich dobrovoľníkov. Altánok bol 
zároveň posvätený a kultúrnym 
programom túto slávnosť oboha-
tili aj deti z MŠ a Komunitného 

centra. Veríme, že bude slúžiť na 
radosť rodinám s deťmi, ale tiež 
všetkým obyvateľom obce Sed-
liacka Dubová.
PhDr. Andrea Šinálová ¢

Otvorenie altánku ktorý podporila firma KIA


